




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,872,000یک مثقال طلا

1,124,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,010,000سکه بهار آزاد ی

11,030,000سکه امامی

5,540,000نیم سکه

2,930,000ربع  سکه

1,900,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

یک کارشناس مسکن :

برای مسکن دهک های پایین فکری نشده است 
یک کارشناس مسکن گفت: وام مسکن از جامعیت لازم برای دربرگیری تمام اقشار 

برخوردار نیست.
محمدمهدی مافی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: وام بانکی حتی اگر ۱۰۰ درصد قیمت 
مسکن را پوشش دهد، در صورتی که شرایط شغلی و اقتصادی خانواده ها را لحاظ قرار ندهد 
بلااثر خواهد بود. وی افزود: برای اینکه به بازار مسکن رونق دهیم باید اقداماتی انجام دهیم 
و یکی از کارهای مفید کاهش سود بانکی بود که صورت گرفت. همچنین باید فاصله قیمت 
فروش و توان متقاضی کم شود. برای این اقدام باید در بخشهای اقتصادی تحرک ایجاد کنیم 
و تولید ناخالص داخلی را بالا ببریم، اما من در هیچکدام از گفته های مسوولین نشنیدم که 
هدف بالا بردن قدرت خرید از طریق افزایش اشتغال باشد. چیزی که همیشه بر آن تاکید 
می شود کاهش سود تسهیلات و افزایش مدت زمان بازپرداخت بوده که الزامی است اما کافی 
نیست. مافی تصریح کرد: جامعه هدف وام های ۱۶۰، ۱۲۰ و ۸۰ میلیون تومانی بخصوص 
در شهر تهران اقشار متوسط و بالا هستند، پس نتیجه می گیریم برای دهکهای پایین فکری 
نشده است. از سوی دیگر نمی توان به ضرس قاطع گفت که دهکهای متوسط از وام ۱۶۰ 
میلیونی استفاده می کنند، چون خرید یک مسکن متوسط به حدود ۲۴۰ میلیون تومان پول 
نیاز دارد، لذا یک خانواده باید ۸۰ میلیون تومان پس انداز داشته باشد. دبیر انجمن انبوه سازان 
تهران با بیان اینکه فرض کنیم خانواده ای مبلغی حدود ۸۰ میلیون تومان دارد و می خواهد 
با استفاده از وام ۱۶۰ میلیون تومانی یک مسکن تهیه کند، افزود: اولین پیش شرط این است 
که این خانواده توان پرداخت اقساط ماهیانه ۲ میلیون تومان را داشته باشد، اما زمانی اقدام 
به خرید می کند که بداند سال آینده قیمت مسکن از سود بانکی که طی یک سال می تواند 
به ۸۰ میلیون تومان برسد بیشتر خواهد شد؛ در غیر این صورت اقدام به خرید نخواهد کرد 
و اینجاست که تاثیر افزایش وام و کاهش سود خنثی می شود. به گفته مافی، اقتصاد هر 
بخشی یک چرخ دارد که می تواند حرکت کند. هر نیرویی که به این چرخ وارد شود مقداری 
به سرعت آن می افزاید. افزایش میزان وام و کاهش سود، یکی از مولفه های تاثیرگذار برای 
حرکت چرخ بخش مسکن است که باید میزان آن اندازه گیری شود اما بعضا میزان تاثیر آن از 
آنچه سیاستگزاران فکر می کنند کمتر می شود. درخصوص اثرگذاری کاهش سود تسهیلات 
بر رونق بخش مسکن این اتفاق افتاده است؛ چرا که وام ها از جامعیت لازم برای در برگیری 

اقشار مختلف برخوردار نیست.

 وزیر راه و شهرسازی در نامه ای به مدیران کل راه و شهرسازی 
سراسر کشور، ممنوعیت تبلیغات بدون مجوز پیش فروش مسکن را 

ابلاغ کرد. 
عباس آخوندی در نامه ای به مدیران کل راه و شهرسازی استان های 
سراسر کشور و مدیرکل مسکن و شهرسازی استان سمنان بر پیگیری 
اجرای ماده ۲۳ قانون پیش فروش ساختمان تاکید کرد و مدیران راه و 
شهرسازی را ناظر اجرای مواد ۲۱ و ۲۳ قانون پیش فروش اعلام کرد. 
با اجرایی شدن مواد ۲۱ و ۲۳ قانون پیش فروش ساختمان تبلیغات 
بدون مجوز پیش فروش غیرقانونی خواهد بود و همچنین اشخاصی 
که بدون تنظیم سند رسمی اقدام به پیش فروش ساختمان یا بدون 
اخذ مجوز اقدام به درج یا انتشار آگهی کنند، به حبس از ۹۱ روز تا 
یک سال یا جزای نقدی به میزان دو تا چهار برابر وجوه و اموال دریافتی 

محکوم می شوند.
شهرسازی  و  راه  کل  مدیران  به  شهرسازی  و  راه  وزیر  نامه  در 
استان های سراسر کشور و مدیر کل مسکن و شهرسازی استان 
سمنان آمده است: همانگونه که آگاهی دارند اجرای قانون پیش فروش 
ساختمان مصوب سال ۸۹ متضمن حقوق شهروندان و ایجاد اطمینان 
در بازار مسکن و ساختمان بوده و می توانند یکی از ابزارهای موثر برای 
توسعه امر ساخت و ساز باشد، بنابراین با توجه به ضرورت انجام تکالیف 
مقرر در قانون، آیین نامه اجرای و دستورالعمل آن، بدینوسیله اجرای 
تبصره ماده ۲۳ قانون، ناظر به مواد ۲۱ و ۲۳ قانون مذکور به آن اداره 
کل تفویض می گردد. بنابراین لازم است در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف اشخاص اعم از حقیقی و حقوقی در خصوص انتشار آگهی 
پیش فروش ساختمان بدون اخذ مجوز لازم، مراتب به مراجع قضایی 

مربوطه گزارش و موضوع آن اداره کل تا حصول نتیجه پیگیری شود.
در ادامه نامه وزیر راه و شهرسازی آمده است: در این راستا ضرورت 
دارد ضمن ارائه آموزش لازم به همکاران و اطلاع رسانی مناسب به 

شهروندان از طرف مختلف رسانه ای، هماهنگی لازم با حوزه معاونت 
مسکن و ساختمان و مشاور و نماینده اینجانب در شورای حفظ حقوق 
بیت المال، معمول و موانع احتمالی فنی و قضایی را جهت اخذ نظریه 

مشورتی و کسب تکلیف نهایی، به عمل آید.
به  ماده  در ۲۴  سال ۸۹  مصوب  ساختمان  پیش فروش  قانون 
تصویب رسیده است. در ماده ۲۱ قانون پیش فروش ساختمان آمده 
است: پیش فروشنده باید قبل از هرگونه اقدام جهت تبلیغ و آگهی 
پیش فروش به هر طریق از جمله درج در مطبوعات و پایگاه های 
اطلاع رسانی و سایر رسانه های گروهی و نصب در اماکن و غیره، مجوز 
انتشار آگهی را از مراجع ذی صلاح که در آیین نامه اجرایی این قانون 
مشخص می شود اخذ و ضمیمه درخواست آگهی به مطبوعات و 
رسانه های یاد شده ارایه نماید. شماره و تاریخ این مجوز باید در آگهی 

درج و به اطلاع عموم رسانده شود.
مطبوعات و رسانه ها قبل از دریافت مجوز یاد شده حق درج و انتشار 
آگهی پیش فروش را ندارند. در غیر این صورت به توقیف به مدت 
حداکثر دو ماه و جزای نقدی از ده میلیون )۱۰.۰۰۰.۰۰۰( ریال تا 
یکصد میلیون )۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰( و در صورت تکرار به حداکثر مجازات 

محکوم خواهند شد.
همچنین در ماده ۲۳ این قانون نیز آمده است: اشخاصی که بدون 
تنظیم سند رسمی اقدام به پیش فروش ساختمان یا بدون اخذ مجوز 
اقدام به درج یا انتشار آگهی نمایند، به حبس از نود و یک روز تا 
یکسال یا جزای نقدی به میزان دو تا چهار برابر وجوه و اموال دریافتی 

محکوم می شوند.
در تبصره این ماده قانونی قید شده که جرایم مذکور در این 
ماده تعقیب نمی شوند مگر با شکایت شاکی خصوصی یا وزارت 
مسکن و شهرسازی و با گذشت شاکی، تعقیب با اجرای آن موقوف 

می شود.  

با دستور وزیر راه و شهرسازی؛ 

تبلیغات بدون مجوز پیش فروش مسکن ممنوع شد

یکشنبه بیستم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4044

 یک اقتصاددان ریشه  انواع بی انضباطی های امروز اقتصاد 
ایران را در اقدامات دولت های نهم و دهم می داند و ابراز نگرانی 
می کند که با تشریح نشدن اقدامات مخربی که دو دولت قبل 
انجام داد و کشور را ربع قرن عقب برد، پوپولیسم بار دیگر 

بتواند در ایران قدرت گیرد.
مهدی پازوکی درباره مشکل اصلی اقتصاد ایران در سال های 
اخیر به ایسنا توضیح داد: منشاء اغلب مشکلات افتصادی 
امروز تفکر غالب بر دولت نهم و دهم است، که بی انضباطی را 

بر اقتصاد ایران حاکم کرد.
وی ادامه داد: اگر شاخص های کلان اقتصادی را تا سال 
۱۳۸۴ یعنی زمانی که هنوز نتایج عملکرد دولت نهم و دهم 
مشخص نبود بررسی کنید، متوجه می شوید که اقتصاد ایران 
در آن  سال ها به سمت امنیت  اقتصادی و ثبات سوق پیدا 
می کرد ولی این روند متوقف شد، چون دولت نهم و دهم 
برنامه ای برای اداره کشور نداشت. دیدیم که بعد از هشت سال 
کشور را به جایی رساند که نرخ رشد اقتصادی و سرمایه گذاری 
منفی، تورم دو رقمی فزاینده شد و شاخص بیکاری نیز به 

شکل محسوسی بالا رفت.
این اقتصاددان همچنین بیان کرد: دولت روحانی باید اکنون 
گزارشی از آنچه دولت نهم و دهم در هشت سال انجام داد، 
ارایه کند. ماجراهای مربوط به حقوق و دستمزد که امروز 
شاهد آن هستیم جزو اقدامات دولت نهم و دهم است. این دو 
دولت سیستم حقوق و دستمزدی را بر قرار کرد که می توان 
آن را یکی از ناعادلانه ترین و تبعیض آمیزترین سیستم های 
حقوق و دستمزد در دنیا دانست و به نظر من اگر دولت 
یازدهم در سه سال گذشته نتوانست وضعیت آن را ساماندهی 
کند به این دلیل بود که یک حزب و تشکیلات سیاسی را 
به عنوان پشتیبان خود نداشت. اکنون ضرورت وجود احزب 

سیاسی در کشور محسوس است.
من  نظر  به  کرد:  نظر  اظهار  اقتصادی  پژوهشگر  این 
بی انضباطی اقتصادی که یادگار رئیس دو دولت نهم و دهم 
است خود را به سه شکل نشان داده است. یکی از این اشکال 
بی انضباطی پولی است که آن را در دو قالب نرخ بالای بهره 
در سیستم بانکی و همچنین بدهی فزاینده بخش دولتی به 
سیستم بانکی می توان دید. یکی دیگر از موارد بی انظباطی 
اقتصاد ایران را می توان در بی انظباطی مالی مشاهده کرد که 
بخشی از آن حاصل انحلال سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
در زمان دو دولت  گذشته بود. به این ترتیب که باعث شد 
دیگر  مشکل  هزار  و  شود  ناشفاف  دستگاه ها  بودجه های 
بیآفریند که آن ها هنوز برای مردم باز نشده اند. مردم هنوز به 
طرو کامل در جریان نیستند که دو دولت قبل چه اقدامات 
مخربی انجام داد که برخی از نتایج هنوز هم باقی مانده است.

وی ادامه داد: جای تاسف اینجاست که اکنون می بینیم 
کسانی که مسبب بروز مشکلات مختلف برای مردم شده اند 
امروز طلبکار هستند. به نظر من باید کسانی که در دولت قبل، 
وضعیت اقتصادی کشور را به هم ریختند نزد افکار عمومی 
محاکمه شوند. باید بین کسانی که به مردم خدمت می کنند و 
کسانی که اوضاع مملکت را به هم می ریزند فرق گذاشته شود. 
آسیبی که درهشت سال گذشته بر کشور وارد شد در هشت 
سال جنگ اتفاق نیفتاد.   اکنون من نگرانم که پوپولیسم بار 

دیگر در ایران به قدرت برسد.
او ادامه داد: علی رغم همه مشکلاتی که برای اقتصاد ایران به 
وجود آورده است، به بیانی شیواتر کشور را نابود کرده اند، در 
حالی که بالاترین درآمدهای نفتی را هم در اختیار داشته اند. 
آن ها سیستم ها را از بین بردند، چون پیشرفت خود را در 
بی نظمی می دیدند. سازمان مدیریت را از بین بردند چون این 

سازمان جلوی انحراف را می گرفت. من نگرانم که به دلیل 
تشریح نشدن آنچه آن دو دولت قبلی بر سر مردم آورد، آن 
افراد بار دیگر قدرت بگیرند چون به هر حال آن ها هم پول و 
امکانات دارند و برخی از رانت های اقتصادی در شرایط بلبشو 

استفاده کرده اند و توان تبلیغاتی دارند.  
این استاد دانشگاه، یکی دیگر از انواع بی انضباطی را که 
اقتصاد ایران با آن درگیر است، بی انضباطی اداری دانست 
و بیان کرد: مسائل مربوط به حقوق و دستمزد که امروز 
می بینید باز هم میراث دولت قبل است. به این ترتیب که مثلا 
مشکلی که امروز می بینیم و آن برابر شدن حقوق دریافتی 
مدیر کل با معاون وزیر است، در زمان دولت های نهم و دهم 
اتفاق افتاد. البته مشکلات پیش آمده در حوزه حقوق و 
دستمزد، فقط منحصر به این مورد نیست. مثلا اگر وضعیت 
حقوق رئیس سازمان بازنشستگی قبل از روی کار آمدن دولت 
نهم بررسی شود، مشخص می شود که وی تا قبل از آن دولت 
ماهیانه چهار میلیون تومان حقوق می گرفته است ولی در دو 
دولت گذشته حقوق رئیس سازمان بازنشستگی کشور به ۱۲ 
میلیون تومان رسید که با اضافه کار و... به ۲۵ میلیون تومان 

رسیده است.
وی همچنین بیان کرد: نظام پرداختی که در دو دولت 
گذشته بر قرار شد و اکنون در جریان است برای برخی 
مدیران سقف دریافتی را تعیین نکرده است. همین موضوع 
عاملی برای ایجاد تبعیض در جامعه است. از سوی دیگر در 
برخی موارد میان افراد هم تراز تبعیض به وجود آمده است. 
مثلا مدیر کل کارگزینی قوه قضاییه چه فرقی با مدیر کل 
کارگزینی وزارت آموزش و پرورش دارد که حقوق اولی باید 
۵۰ درصد بیشتر باشد؟ برخی از دستگاه ها در دو دولت قبل 
برای خود سیستم پرداخت جداگانه ای ایجاد کرده اند و در واقع 
سیستم ملوک الطوایفی را در حوزه پرداخت ها ایجاد کرده اند 
که متاسفانه این موضوع هنوز کامل برای مردم تشریح نشده 
است. به نظر من این موضوع که بسیاری از مردم هنوز به 
خوبی نمی دانند که در دولت احمدی نژاد چه اتفاقاتی افتاد به 
دلیل ضعیف بودن تیم روابط عمومی و رسانه ای دولت یازدهم 
است. پازوکی ادامه داد: من خوشحالم که دولت روحانی 
نسبت به موضوع فیش های حقوقی حساسیت نشان داد و 
ساماندهی وضعیت نظام پرداخت را در دستور کار قرار داد. 
ولی باید تیم رسانه ای دولت هم اقدامات لازم را انجام دهد تا 
مسائل به خوبی برای مردم تشریح شود. من معتقدم رئیس 
دولت یازدهم باید به رسانه ها بیاید و صادقانه آنچه رخ داده 

است را برای مردم تشریح کند.
وی در پایان گفت: فکر می کنم اگر دولت یازدهم بتواند 
انظباط اقتصادی را در یک سال باقی مانده به اقتصاد کشور 
برگرداند و بعد از چهار سال دیگر شاخص های اقتصادی را 
بتواند به وضعیتی برگرداند که دولت نهم تحویل گرفت، باید 
به عنوان یک قهرمان مالی از رئیس دولت یازدهم تقدیر کرد. 
چون به هر حال تفکری که در دو دولت نهم و دهم حاکم 
بود، کشور را به ربع قرن عقب برده بود و ساماندهی دوباره این 

وضعیت بسیار دشوار بود.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از برنامه این صندوق برای ایجاد نظام تامین مالی تولید 
محصولات راهبردی خرد خبر داد و گفت: در این شیوه تولید محصولاتی چون فرش، صنایع 

دستی و سنگ های قیمتی تحت حمایت مالی قرار می گیرد. 
اصغر نوراله زاده در گفت و گو با ایرنا افزود: بر اساس تصمیم جدید هیات امنای صندوق 
کارآفرینی امید، برای نخستین بار صندوق هایی برای تولید محصولات راهبردی خرد ایجاد 

خواهد شد که مزیت رقابتی ایران در بازارهای جهانی به شمار می روند.
وی با بیان اینکه آیین نامه مربوط به این اقدام در دست تدوین است، گفت: در این تصمیم 
صنایع خردی چون فرش، محصولات چرم، سنگ و انواع صنایع دستی و پوشاک که از نظام 
تامین مالی مناسبی برخوردار نیستند، تحت پوشش قرار گرفته و برای آنها صندوق های 

محصولی - صنفی ایجاد می شود.
نوراله زاده با یادآوری سیاست های ابلاغی اقتصاد مقاومتی و توجه به ایجاد کسب و کار، 
تاکید کرد: هر کسب و کاری که بانک ها آن را تامین مالی نکنند، صندوق کارآفرینی امید 

آماده کمک است.
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: این صندوق ۱۵ هزار میلیارد ریال برای پرداخت 
تسهیلات در نظر گرفته که بخشی از آن به پرداخت وام ازدواج جوانان اختصاص یافته است 

و بقیه به حوزه کسب و کارهای خرد پرداخت می شود.
به گفته ی وی، پارسال صندوق امید ۵۱ هزار طرح را مورد حمایت مالی قرار داد که 
بخشی از پرداخت ها برای ایجاد اشتغال جدید و بخشی نیز برای جلوگیری از رکود و تعطیلی 
واحدهای تولیدی بود. نوراله زاده، حمایت از تولید بازار محور را از راهبردهای این صندوق در 
پرداخت تسهیلات عنوان کرد و گفت: در پرداخت تسهیلات ابتدا به بازار محصول توجه می 

شود و سپس مزیت های رقابتی منطقه ای آن مورد بررسی قرار می گیرد.
وی حمایت از شبکه توزیع محصولات دارای نشان ملی با هدف دسترسی بهتر مردم به 
کالاهای تولید داخل و کم شدن رغبت خرید کالای خارجی را از دیگر اولویت های این 

صندوق در پرداخت تسهیلات برای تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی عنوان کرد.
نوراله زاده می گوید، صندوق امید همچنین حمایت از موسسات خیریه اشتغالزا را در 
اولویت خود قرار داده است تا فعالیت های خود را به جای پرداخت های نقدی و غیرنقدی به 

نیازمندان، به سمت توانمندسازی این قشر سوق دهند.

وی گفت: تاکنون با ۱۵۰ موسسه خیریه برای توانمندسازی خانوارهای تحت پوشش تفاهم 
صورت گرفته است و برخی از این موسسات به قدری در این راه موفق بوده اند که حتی 

محصولات خود را صادر کرده اند.
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید راه اندازی صندوق های خرد محلی را دیگر راهبرد مورد 
نظر برای تحقق اهداف سیاست های اقتصاد مقاومتی عنوان کرد و گفت: این صندوق ها با 
هدف ایجاد نظام تامین مالی مناسب در مناطق کمتر توسعه یافته ایجاد می شوند تا مشکل 

کارآفرینان در دسترسی نداشتن به منابع مالی برای رونق کسب و کار مرتفع شود.
نوراله زاده تاکید کرد: پارسال صندوق امید ۶۰۰ صندوق محلی را در روستاها ایجاد کرد 
و افراد را تحت پوشش و توانمندسازی قرار داد که شهریور ماه امسال آنها اولین دوره وام 
دهی را انجام می دهند و بنا داریم تا شهریور ماه سال آینده ۹۰۰ صندوق محلی دیگر 
ایجاد کنیم.به گزارش ایرنا، صندوق کارآفرینی امید )صندوق مهر امام رضا)ع( سابق( تنها 
نهاد مالی تخصصی با ابعاد کامل حمایتی در کشور است  که  در دو زمینه تامین مالی خرد 
و حمایت از کسب و کارهای خرد به صورت کاملًا تخصصی فعالیت می  کند. این صندوق 
به عنوان بزرگترین صندوق حمایتی از فعالیت های کارآفرینانه در مقیاس خرد در سال های 
اخیر، فعالیت های خوبی در راستای توسعه فرهنگ اعتبارات خرد در کشور انجام داده است. 
از جمله با ایجادبیش از 7۰۰ هزار فرصت شغلی جدید، توانسته کمک خوبی به ارتقای 
کارآفرینی در سطح خرد کند.  از جمله برنامه های بسیار اساسی و نوآورانه )در ایران( که به 
تازگی در این صندوق در دستور کار قرار گرفته و وارد فاز اجرا شده، گذار از پرداخت های 
انفرادی به پرداخت های شبکه ای، ایجاد زنجیره های ارزش، برندسازی و پرداخت در قالب 
زیرشاخه های شبکه فروش برندها و مواردی از این دست برای حصول از پایداری کسب 
و کارها و به تبع آن تثبیت چرخه بازپرداخت با توجه به فزونی مستمر دایره تقاضا است.

ماموریت صندوق کارآفرینی امید تجهیز سپرده های خرد مردم و تلفیق آن با اعتبارات دولت، 
شناسایی جوانان واجد شرایط، توانمندسازی آنان و کمک در ایجاد کسب و کارهای خرد کم 
سرمایه و کاربر با محوریت فعالیت های کارآفرینانه، نیازهای منطقه ای، توسعه کسب و کارها 
با محور فناوری اطلاعات بر اساس شیوه های جهانی شبکه سازی کسب و کارهای بازارمحور 
نظیر خوشه ها و زنجیره های ارزش در کشور برای اطمینان از پایداری کسب و کارها و 

هدفمندی تسهیلات پرداختی است. 

 سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای دیروز شنبه تغییر سهمیه های سوخت براساس 
پیمایش برای ناوگان حمل و نقل باری و مسافری را ابلاغ کرد. 

به گزارش  مهر، سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای امروز شنبه ۱۹ تیرماه در ابلاغیه ای 
به ادارات کل پایانه ها و حمل و نقل، سهمیه سوخت ناوگان حمل  نقل دیزلی را تغییر داد.

در این ابلاغیه آمده است: پیرو نامه شماره ۱/7۴/۶۹۱۸ مورخ ۳۰ فروردین ۹۵ و با توجه 
به مصوبات کارگروه سیستم جامع پیمایش ناوگان حمل و نقل بار و مسافر و با در نظرگرفتن 
مقایسه میان سهمیه اختصاص یافته و مصرف سوخت توسط ناوگان و همچنین برای واقعی 
کردن میزان سهمیه تخصیصی به پیوست جدول اصلاح شده قواعد طرح تخصیص سوخت 
 ـپیمانه آفلاین در اولین سوخت گیری هر ماه به کارت  بر مبنای پیمایش ارسال می شود.  ۱
 ـدر صورتی که ذخیره روی کارت از حد آستانه پایین تر  هوشمند سوخت منتقل می شود. ۲
بیاید و خودروی مربوطه در مرکز داده دارای سهمیه باشد، یک پیمانه به صورت آنلاین به 

کارت سوخت منتقل می شود.

 ـحد آستانه برابر با پیمانه آفلاین می باشد. ۳
 ـانتقال پیمانه آنلاین به کارت هوشمند سوخت صرفاً در جایگاه های برخط صورت  ۴

می پذیرد.
 ـانتقال سهمیه از مرکز داده به کارت هوشمند سوخت با اولویت انتقال سهمیه عملکردی  ۵

صورت می پذیرد.
 ـمابه التفاوت سهمیه عملکردی با سهمیه پایه مطابق با قواعد شارژ آنلاین به کارت  ۶

سوخت منتقل می شود.
 ـسهمیه پایه اتوبوس ها و مینی بوس های سامان دهی شده توسط وزارت کشور که در  7
سایت http://samandehi.uicb.ir ثبت نام کرده اند، به ترتیب معادل ۴7۰۰ و ۱۵۰۰ لیتر 
 ـدر خصوص اتوبوس های بالای ۴۰ نفر با ویژگی های خاص که مصرف بالاتری  می باشد. ۸
دارند مانند: اتوبوس های سه محور، دو طبقه و ولوو B۱۲ به میزان ۲۵ درصد به پیمایش 

ثبت شده اضافه می شود.

یک اقتصاددان مطرح کرد :

احتمال قدرت گرفتن پوپولیست های اقتصادی در ایران 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید: 

نظام تامین مالی برای تولید محصولات راهبردی خرد ایجاد می شود 

وزیر نفت پس از خاموش شدن مخزن پتروشیمی بوعلی سینا: 

برای انجام این کار ملی از همه سپاسگزارم 
وزیر نفت از خاموش شدن مخزن ۲۰۰۱c پتروشیمی بوعلی سینا در ساعت ۲ بامداد روز 

)شنبه( خبر داد و گفت: برای انجام این کار ملی از همه سپاسگزارم.
بیژن زنگنه که هم اکنون در محل پتروشیمی بوعلی سینا حضور دارد، اظهار کرد: با 
تلاش سرسختانه، مجاهدانه و فرماندهی عملیات و همچنین تلاش همه آتش نشانها 
و همکاری شرکتهای پتروشیمی بوعلی سینا، شهید تندگویان، بندر امام و همه دست 

اندرکاران استان خوزستان، آتش این مجتمع پتروشیمی خاموش شد.
وی با بیان این که پس از خاموش شدن مخزن، در حال تثبیت وضع آن با فوم پاشی 
داخل مخزن هستند، تصریح کرد: همچنین عملیات خنک کردن مخزن نیز در حال انجام 

است تا زنجیره آتش تکرار نشود.
پتروشیمی بوعلی 3هفته آینده به وضع سابق باز می گردد 

زنگنه خاطر نشان کرد: همکاران ما کار مهم و دشواری انجام دادند و از همه برای انجام 
این کار ملی سپاسگزارم.

وزیر نفت با اشاره به این که چند روز پراضطراب را سپری کردیم و این سرمایه های ملی 
بحمدالله برای کشور حفظ شد، تصریح کرد: البته دلایل آتش سوزی این مجتمع بررسی 

و پیگیری می شود تا مشکلات و تنگناهای عملیاتی مان را جبران کنیم.
وی با بیان این که پتروشیمی بوعلی سینا ظرف دو تا سه هفته آینده به وضع سابق 

بازمی گردد، تصریح کرد: البته بازگشت برج پارازیلین طول می کشد.
بیژن زنگنه، وزیر نفت شامگاه روز پنجشنبه )۱7 تیرماه( خود را به محل وقوع حادثه 
رساند و راهبری مهار آتش سوزی را در اختیار گرفت، شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب، 
شرکت ملی حفاری ایران و پتروشیمی به همراه دیگر بخشها از جمله هلال احمر، 

استانداری خوزستان و ... تلاش زیادی برای اطفای حریق انجام دادند.
دلایل آتش سوزی این مجتمع پتروشیمی پس از بررسی ها اعلام می شود اما ارتباط 

آن با عملیات خرابکارانه و تروریستی از سوی وزیر نفت رد شد.

مدیر بیمه های آتش سوزی بیمه ایران اعلام کرد :

خسارت پتروشیمی بوعلی حدود 60 میلیون یورو 

مدیر بیمه های آتش سوزی بیمه ایران گفت: کارشناسان این مجموعه، خسارت وارده 
به مجتمع پتروشیمی بوعلی سینای ماهشهر را حدود ۶۰ میلیون یورو تخمین زده اندکه 

دراسرع وقت و پس از تکمیل بررسی ها پرداخت می شود. 
به گزارش ایرنا به نقل از روابط عمومی بیمه ایران، محمد رضایی با بیان اینکه کارشناسان 
این شرکت به دستور مدیرعامل بیمه ایران از ساعات اولیه بروز حادثه آتش سوزی در محل 
حاضر شدند تا بتوانند هرچه سریع تر میزان خسارت وارده را برآورد کنند، افزود: از آنجا 
که این مجموعه دارای بیمه نامه تمام خطر نزد کنسرسیومی متشکل از شرکت های بیمه 
به راهبری بیمه ایران است بزودی غرامت تعیین شده در وجه بیمه گذار کارسازی خواهد 
شد. مدیر بیمه های آتش سوزی بیمه ایران در پاسخ به این سووال که چند شرکت دراین 
کنسریوم عضو هستند، افزود: ۱۱ شرکت بیمه ای در این کنسرسیوم عضو هستند و این 
در حالی است که تا سال ۲۰۱۰ این واحد تحت پوشش بیمه ای شرکت » اسکور « فرانسه 
بوده است و قبول اتکایی این واحد به راهبری بیمه ایران ، به توانمندی این مجموعه باز می 
گردد.رضایی درباره دلیل بروز این حادثه، گفت: نقص فنی یکی از پمپ های سه گانه برج 
تقطیر موجب ایجاد بخار مواد اشتعال زا به صورت ابر شد که به کوره مجاور سرایت و باعث 
آتش سوزی شد.وی درباره سهم بیمه ایران دراین کنسرسیوم نیز گفت: مسوولیت بیمه 
ایران دراین کنسرسیوم جبران حدود ۶۰ درصد خسارت وارده است که آمادگی پرداخت 
آن در کوتاه ترین زمان ممکن به زیان دیدگان وجود دارد.مدیر بیمه های آتش سوزی بیمه 
ایران به پرداخت بیش از چهار میلیون یورو به شرکت طراحی مهندسی صنایع پتروشیمی 
)پیدک( پیمانکار شرکت صنایع پتروشیمی شهدای مرودشت شیراز در سال گذشته از 
سوی این مجموعه اشاره و خسارت وارد شده به پتروشیمی ماهشهر درسال جاری را 
بزرگترین خسارت در نوع خود اعلام کرد.رضایی یادآور شد: این میزان خسارت درصنعت 
پتروشیمی کشور بی سابقه بوده است و بزرگترین خسارت در نوع خود به شمار می رود.

وی با ابراز خرسندی از مهار آتش دراین واحد پتروشیمی عنوان کرد:خوشبختانه این حادثه 
تلفات جانی نداشته است ، اما عده ای در عملیات اطفای حریق دچار آسیب دیدگی شده 
اند که امیدواریم بزودی آنان نیز سلامت کامل خود را بدست آورند.به گزارش ایرنا، مجتمع 
پتروشیمی بوعلی سینا در بندر ماهشهر روز چهارشنبه گذشته دچار آتش سوزی شد و تا 

بامداد روز شنبه )امروز( عملیات اطفای حریق آن در حال انجام بود.

رییس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران پیشنهاد داد:

 دولت برای معافیت مالیاتی کارخانه ها 
شرط بگذارد 

یک مقام مسئول کارگری با تاکید بر لزوم کاهش بیشتر نرخ سود تسهیلات بانکی، 
پیشنهاد کرد که دولت برای حمایت از تولید داخل، با کارخانه ها شرط کند در ازای عرضه 

تولید با کیفیت و مرغوب به مدت دو سال از پرداخت عوارض و مالیات معاف شوند.
غلامرضا عباسی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: یکی از راهکارهایی که می توان 
کارخانه ها و بنگاه های در حال رکود و تعطیلی را احیا کرد معافیت از پرداخت عوارض 
و مالیات است و دولت می تواند در یک برنامه زمانی دو تا پنج ساله کارخانه ها و مراکز 
صنعتی که تولیدات کیفی و مرغوب و حتی دارای قابلیت صادراتی دارند به مدت دو سال 

از پرداخت مالیات و عوارض معاف کند.
وی گفت: این حمایت باید عملی باشد نه زبانی و دولت بر اساس نوع مشکلاتی که هر 

بنگاه دارد، تمهیدات لازم را بیاندیشد و موانع پیش رو را از میان بردارد.
این مقام مسئول کارگری با اشاره به مقاومت بانکها برای دادن وام به بنگاههای تولیدی، 
اظهار کرد: دلیل اینکه بانک ها تاکنون از اعطای تسهیلات کم بهره به تولید خودداری 

کرده اند این بوده که به فکر تولید نبودند و تنها به سود و آورده خود بها می دادند.
عباسی با تاکید بر لزوم کاهش بیشتر نرخ سود تسهیلات بانکی، افزود: یک بنگاه 
اقتصادی بدهکار این توان را ندارد که وام دیگری را به او تحمیل و او را بدهکارتر کنیم لذا 
نرخ سود تسهیلات باید زیر ۱۰ درصد برسد تا کارخانه ها به سرعت جان بگیرند و کارگران 
با دلگرمی به کار برگردند.به گفته رییس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران، امروز 
بنگاههای اقتصادی به ویژه مراکز صنعتی نیازمند حمایت مالی سیستم بانکی هستند و 
دولت باید بانکها را مکلف کند مطابق قوانین بانکی با بخش تولید همراهی و همکاری 

داشته و با درصد سود کمتر به تولید کنندگان وام دهد.

سهمیه های سوخت براساس پیمایش :

سهمیه  سوخت ناوگان باری و مسافری تغییر کرد
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تاج درست می گوید یا هیات رییسه؟ 

تناقض های حضور یک دبیرکل
 در فدراسیون فوتبال

عدم تصمیم گیری درباره سمت دبیرکلی فدراسیون فوتبال، اظهارنظرهای متناقض 
رییس و اعضای هیات رییسه این فدراسیون را به همراه داشته و مشخص نیست چه کسی 

با استناد به چه قانونی صحبت می کند.
مهدی تاج در آخرین اظهارنظر خود درباره عدم تعیین و تکلیف سمت دبیرکلی 
فدراسیون فوتبال و ادامه فعالیت علیرضا اسدی، حضور او را قانونی دانست و با استناد 
به اینکه انتصاب های فدراسیون فوتبال چهار ساله است و تنها یک سال از حضور اسدی 
در فدراسیون فوتبال می گذرد، تلویحا گفت که دبیرکل فعلی فدراسیون به کارش ادامه 

می دهد و نیازی به تصمیم گیری جدید نیست.
پس از این اظهارنظر محمود شیعی عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال با بیان اینکه 
نباید در فدراسیون فوتبال سلیقه ای کار کرد، تعیین تکلیف سمت دبیرکلی را ضروری 
دانست و اعلام کرد که تاج باید هر چه سریعتر دبیرکل پیشنهادی خود را به هیات رییسه 

معرفی کند تا اعضای هیات رییسه در این باره تصمیم گیری کنند.
عبدالکاظم طالقانی، عضو دیگر هیات رییسه فدراسیون فوتبال نیز در گفت وگو با ایسنا، 
با اظهار بی اطلاعی از موضع مهدی تاج درباره سمت دبیرکلی، نظر او را رد کرد و گفت: 
طبق چیزی که ما از اساسنامه متوجه می شویم، پس از انتخاب اعضای هیات رییسه و 
رییس فدراسیون فوتبال در هر دوره، درباره ارکان مختلف فدراسیون تصمیم گیری می شود.

او در پاسخ به این سوال که تاج گفته سمت دبیرکلی نیاز به تصمیم گیری ندارد تاکید 
کرد: نه اینطور نیست و باید دبیرکل پیشنهادی رییس فدراسیون به هیات رییسه معرفی 
شود. اگر درباره دبیرکل تصمیم گیری نشود، برای او قراردادی هم در نظر گرفته نمی شود 
و نمی تواند به صورت قانونی امورات فدراسیون فوتبال را پیش ببرد و حقوقی هم برای او 
تعلق نمی گیرد مگر اینکه دبیرکل پیشنهادی به هیات رییسه معرفی شود و ما درباره آن 

تصمیم گیری کنیم.
عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال با بیان اینکه اسدی در هیات رییسه حق رای ندارد، 
گفت: او حتی جزو هیات رییسه فدراسیون فوتبال هم محسوب نمی شود چرا که هنوز اعضا 

درباره ی سمت دبیرکلی تصمیم گیری نکرده اند.
طالقانی در واکنش به اینکه آیا اعضای هیات رییسه قصد ندارند در این باره ضرب 
الاجلی را برای انتخاب دبیرکل فدراسیون فوتبال تعیین کنند، گفت: قطعا در جلسات 
صحبت هایمان را انجام می دهیم اما نمی خواهیم آنها را رسانه ای کنیم. تمام موارد در هیات 

رییسه مطرح می شود منتهی نمی خواهیم آن ها را بازگو کنیم.
او در پاسخ به این سوال که چرا در روزهای آرام فوتبال ایران که در حال حاضر قبل از 
شروع لیگ برتر و آغاز بازی های تیم ملی به سر می بریم، درباره سمت دبیرکلی و رییس 
سازمان لیگ تصمیم گیری نمی شود، اظهار کرد: این هم جزو موارد ماست. رییس سازمان 
لیگ هم نیاز به تصمیم گیری دارد و در این باره که چرا زودتر تصمیم گیری نمی کنند 

می توانید از تاج بپرسید.
عضو هیات رییسه فدراسیون با رد چند دستگی و اختلاف در هیات رییسه فدراسیون 
فوتبال تاکید کرد: چنین چیزی صحت ندارد. ما ناهماهنگ نیستیم. اختلاف نظر امری 
بدیهی است و زمانی می توان گفت که اختلاف وجود دارد که اشخاص باهم مشکل داشته 
باشند. این طور نیست که رییس فدراسیون فوتبال نخواهد به اعضای هیات رییسه بازی 

بدهد. این بحث ها را تایید نمی کنم.
او درباره اینکه آیا تاریخ جدید برای برگزاری جلسه هیات رییسه فدراسیون فوتبال اعلام 
نشده گفت: اگر قرار باشد جلسه ای را برگزار کنیم از سه روز قبل به ما اعلام می کنند. 
فعلا هیچ تاریخ جدیدی اعلام نشده اما احتمالا در روزهای پیش رو این جلسه برگزار شود.

به گزارش ایسنا، مطابق بند ۶ ماده ۳۵ اساسنامه فدراسیون فوتبال، رییس فدراسیون 
باید کاندیدای دبیرکلی خود را به هیات رییسه معرفی کند و هیات رییسه اختیار عزل 
و نصب دبیرکل را دارد اما با این صراحت اساسنامه، مشخص نیست این همه تضاد در 
اظهارات رییس و اعضای هیات رییسه فدراسیون فوتبال در موضوع دبیرکل، برای چیست؟

جلالی:

بهترین تصمیم درباره جام حذفی گرفته شد
سرمربی تیم فوتبال پیکان می گوید طولانی شدن زمان نقل و انتقالات روی لیگ تاثیر 

منفی می گذارد.
مجید جلالی درباره دیدار تیمش برابر تراکتورسازی تبریز، اظهار کرد: به عنوان اولین 
محکی که برای ما بود، این بازی رضایت بخش بود. در طول بازی اشتباه های تاثیرگذار 
زیادی داشتیم که باید آنها را قبل از شروع لیگ مرتفع کنیم تا در بازی ها کمتر اشتباه کنیم.

وی در پاسخ به این پرسش که آیا از عملکرد بازیکنانتان رضایت دارید یا خیر، توضیح 
داد: برای من مهم این بود که بازیکنانم هماهنگ با هم بازی کنند و کارهایی که از آنها 
می خواهم را انجام بدهند. ما ۱۵ بازیکن را از فصل قبل حفظ کردیم و حدود ۱۰ بازیکن 

جدید هم به ما اضافه شدند بنابراین نیاز به هماهنگی هر چه  بیشتر داریم.
جلالی در ادامه در پاسخ به این پرسش که آیا پس از منتفی شدن حضور آندرانیک 
تیموریان، بازیکنی به جای او به پیکان خواهد آمد یا خیر، گفت: خیر. تیم ما کامل شده 

است و در پست آندرانیک تیموریان، ابوالفضل ابراهیمی را در اختیار گرفتیم.
سرمربی تیم فوتبال پیکان در پاسخ به این سوال که قرار است در دو مرحله اول جام 
حذفی تیم ها بدون ملی پوشانشان شرکت کنند، نظر شما در این باره چیست افزود: با توجه 
به شرایط جدول رده بندی و برنامه بازی ها اگر بخواهیم غیر از این عمل کنیم اجتناب 

ناپذیر است. 
به دلیل این که اگر باشگاه ها بخواهند با ملی پوشان از همان ابتدا در جام حذفی شرکت 
کنند باید برنامه بازی ها را تغییر دهیم و این موضوع برای لیگ مشکل ایجاد می کند. من 
برنامه بازی ها را به طور کامل مطالعه کرده ام و دیدم که این بهترین برنامه ای است که 
با توجه به دیدارهای تیم  ملی و همین طور بازی های نمایندگان ایران در آسیا می شود 

برنامه ریزی کرد.
وی همچنین درباره کیفیت فنی لیگ هم افزود: کیفیت فنی به عوامل مختلفی بستگی 
دارد که یکی از آنها توسعه علم مربیگری است. البته در تدوین قوانین هم می توانیم کاری 

کنیم که به پیشرفت فنی لیگ کمک کند. 
به طور مثال قانون ۱۸ بازیکن بزرگسال کاری کرد تا باشگاه ها بازیکنان جوان بیشتری 
در تیم خود استفاده کنند و همین موضوع کمک زیادی به پیشرفت فنی لیگ کرده است. 
البته این را باید بگویم که طولانی شدن زمان نقل و انتقالات تاثیر منفی روی این موضوع 

خواهد گذاشت. 
باید  فاصله نقل و انتقالات کمتر باشد و بازیکنان هم قرارداد یک ساله نبندند.جلالی 
در پایان در پاسخ به این پرسش که پیشنهاد داده بودید مبنی بر این که روی نیمکت 
تیم ها در بازی ها به جای ۱۸ بازیکن ۲۰ بازیکن بنشیند آیا این موضوع را پیگیری 
کرده اید یا خیر، گفت:  یک هفته  پیش از انتخابات فدراسیون فوتبال با آقای تاج 
صحبت کردم و او به من گفت با توجه به موافقت اعضای هیات رییسه این قانون در 
فصل آینده حتما اجرایی خواهد شد و تیمی به جای ۱۸ بازیکن ۲۰ بازیکن را برای 

هر بازی معرفی کند.

طباطبایی ضمن تایید ساخت پیست دوچرخه سواری خبر داد:

صندلی گذاری ورزشگاه آزادی
 تا مقدماتی جام جهانی تمام می شود

مدیر مجموعه ورزشی آزادی ضمن تایید خبر شروع ساخت پیست جدید دوچرخه 
سواری گفت: به دلیل فرسوده بودن بخشی از طبقه دوم ورزشگاه آزادی صندلی گذاری تا 

رقابت های مقدماتی جام جهانی طول خواهد کشید.
 سید حسن طباطبایی پیرامون صندلی گذاری طبقه دوم ورزشگاه آزادی گفت:  مناقصه 
این کار برگذار شده و چند روزی هم هست که کار این صندلی گذاری آغاز شده و تاکنون 

سه یا چهار هزار صندلی در ورزشگاه آزادی نصب شده است.
وی در ادامه افزود: با توجه به آنکه بخشی از طبقه دوم ورزشگاه آزادی فرسوده است و 
باید باز سازی شود، من فکر می کنم برای لیگ برتر نه اما برای رقابت های مقدماتی جام 

جهانی این طبقه  هم صندلی داشته باشد تا شرمنده مردم نشویم.
طباطبایی تاکید کرد: چون صندلی ها جنس خاصی دارد و باید ضد حریق باشد در حال 

تولید است و مرحله به مرحله نصب می شود.
رئیس مجموعه ورزشی آزادی در مورد ساخت پیست دوچرخه سواری  بی ام ایکس در 
مجموعه گفت: این پیست با توجه به اینکه رشته نوپایی محسوب می شود در ایران وجود 
ندارد اما با دستور آقای گودرزی و حمایت های جناب مناف هاشمی و پس از صحبت هایی 

که با آقای مدبر داشتم قرار شد ساخت این پیست را آغاز کنیم.

 قوچان نژاد: 

می خواستم انتقام گیر باشم، اما نیستم
دو گل مهاجم ایرانی هیرنوین در بازی تدارکاتی برابر تیم دسته اولی اف سی امن باعث 

شد رسانه های هلندی نگاه ویژه ای به او داشته باشند.
سایت فوتبال برتر هلند در خصوص عملکرد رضا قوچان نژاد در بازی تدارکاتی هیرنوین و 
اف سی امن نوشت: رضا قوچان نژاد به فوتبال هلند بازگشت. او در اولین بازی خود برای تیم 
هیرنوین در مصاف با تیم اف سی امن دو بار گلزنی کرد. این عملکرد خوبی برای مهاجم 
ایرانی است. قوچان نژاد از بازگشت به تیم هیرنوین و عدم تمدید قراردادش با تیم چارلتون 
انگلیس خوشحال است. او که برای ماندن در لندن و بازگشت به هیرنوین تردید داشت 
سرانجام بازی کردن در هلند را ترجیح داد. مهاجم ایرانی پس از سقوط چارلتون به سطح 
سوم باشگاهی انگلیس پیشنهادهایی از تیم های چینی و کشورهای عربی داشت، اما در 
نهایت به هیرنوین پیوست. او در سال ۲۰۰۹ بازیکن این تیم بود و سپس به صورت قرضی 
راهی تیم اف سی امن شد. قوچان نژاد در بازی تدارکاتی برابر اف سی امن خیلی به آب و 
آتش نزد. او در این رابطه گفت: می خواستم انتقام گیر باشم، اما این گونه نیستم. سبک بازی 
پیشنهادی از سوی سرمربی هیرنوین را به انتقام جویی خودم از »تیم امن« ترجیح دادم. 
نیاز به تفکر بیشتری نبود. در نهایت فوتبال تهاجمی را بیشتر دوست دارم و این مسئله را 
سرمربی تیم هیرنوین نیز به من سفارش کرده بود. هیرنوین در بازی تدارکاتی برابر اف سی 

امن با نتیجه پنج بر یک به پیروزی رسید و رضا قوچان نژاد در دقایق 7 و ۳۵ گلزنی کرد.

ابراهیمی: 

قلعه نویی سابقه مربیگری
 در تیم های پرستاره را دارد

بازیکن جدید تیم فوتبال تراکتورسازی تأکید کرد در این تیم کسی نمی خواهد حاشیه 
درست کند.

محمد ابراهیمی با اشاره به حضور پرشمار ستاره ها در تراکتورسازی و اینکه برخی معتقدند 
این تیم شاید دچار حاشیه می شود، گفت: تراکتورسازی بازیکنان باتجربه ای دارد و در این 
تیم کسی نمی خواهد حاشیه درست کند. قلعه نویی سابقه مربیگری در تیم های پرستاره را 
دارد و از طرفی مدیرعامل باشگاه هم سابقه زیادی در فوتبال ایران دارد. همه چیز در تیم ما 
خوب پیش می رود و بازیکنان به خوبی می دانند که اگر قهرمان شویم، این موضوع به سود 
خودشان نیز خواهد بود. وی در ادامه در خصوص شانس قهرمانی تراکتورسازی و اینکه چه 
تیمی اصلی ترین رقیب آنها محسوب می شود، گفت: در سال های اخیر مشخص شده که 
کدام تیم ها برای قهرمانی جنگیده اند، ولی گاهی اوقات تیم هایی قهرمان شده اند که کسی 
پیش بینی نمی کرد. ما جزو مدعیان اصلی هستیم و امیدوارم قهرمان شویم تا هواداران 
تراکتورسازی خوشحال شوند. البته کار آسانی نداریم و مطمئناً حریفان ما نیز دنبال قهرمانی 
هستند. مهاجم جدید تیم فوتبال تراکتورسازی در پاسخ به این سؤال که آیا ترافیک در خط 
حمله تراکتورسازی دردسرساز نخواهد شد، گفت: تراکتورسازی در همه پست ها بازیکنان 
خوبی دارد و این قضیه فقط به خط حمله مربوط نمی شود. همه بازیکنان تلاش می کنند 

تا در ترکیب ثابت قرار بگیرند و هر بازیکنی که بیشتر تلاش کند حقش را خواهد گرفت.
ابراهیمی راجع به مسابقات جام ملت های اروپا و اینکه طرفدار کدام تیم است، گفت: من 

به خاطر رونالدو طرفدار پرتغال هستم، چون این بازیکن را دوست دارم.

شیخ  ویسی: 

دایی اولین مربی بود که
 در لیگ برتر به من میدان داد

دروازه بان تیم فوتبال نفت تهران ابراز امیدواری کرد، این تیم در فصل پیش رو مشکلاتی 
را که فصل گذشته با آنها دست به گریبان بود، نداشته باشد.

وحید شیخ ویسی درمورد وضعیت فعلی نفت تهران گفت: از سال گذشته ۱۰ بازیکن در 
تیم ما ماندگار شدند و چند بازیکن جدید هم اضافه کردیم. کادر فنی جدید مطمئناً به 
این فکر می کند که چند بازیکن دیگر هم به تیم اضافه شوند و امیدوارم که تا شروع لیگ 
شرایط خوبی پیدا کنیم. یکسری از بازیکنان که تجربه کار کردن با دایی را دارند و تعدادی 

از بازیکنان فصل گذشته نیز حفظ شدند. 
خدا را شکر می کنم که دایی به صبا آمده است، چون او اولین مربی ای بود که در لیگ برتر 
به من میدان داد. وی در واکنش به این پرسش که آیا باشگاه نفت مشکلات سال گذشته 
را از بین خواهد برد، عنوان کرد: مسئولان جدید تا حدودی به قول های شان عمل کرده اند 

و یکسری از بازیکنان بابت طلب های سال گذشته پول گرفته اند.
 امیدوارم که نفت تهران مشکلات سال گذشته را نداشته باشد و ما بتوانیم فصل را خیلی 
خوب شروع کنیم و یکی از تیم های پرقدرت لیگ برتر باشیم. دروازه بان تیم فوتبال نفت 
تهران در مورد دیدار فینال جام ملت های ۲۰۱۶ اروپا گفت: من طرفدار ایتالیا بودم که 
حذف شد، ولی حالا طرفدار فرانسه هستم. فکر می کنم پرتغال خیلی شانسی بالا آمد و 

شانس قهرمانی فرانسه را بیشتر می دانم.

 وزارتخانه، حمایتخانه نشود

 گوش شنوایی برای شنیدن زنگ خطر برای جودو نیست
در شرایطی که جودوی ایران آماده حضور در المپیک 
۲۰۱۶ می شود، خطراتی که این رشته را در گذشته 
تهدید می کرد، همچنان وجود دارد و این در حالی است 
که وزارت ورزش و جوانان باید نگاهی ویژه به اتفاقات این 

رشته داشته باشد.
اتفاقاتی که در چند سال اخیر در جودو افتاده هر 
کدام از حوادث نادر و عجیب ورزش ایران و جهان است. 
وقتی نگاهی گذرا به ۱۰ سال اخیر جودو بیندازیم به این 
نکته می رسیم که بعد از جدایی محمد درخشان از این 
فدراسیون تقریبا آسمان این رشته هیچ گاه آفتابی نبوده 
و هر از چند گاهی شاهد تغییرات عجیب و غریب در این 
رشته المپیکی بوده ایم. بعد از خداحافظی درخشان، سید 
عبدالجلیل رضوی سکان هدایت این فدراسیون را در 
دست گرفت و تقریبا تا اردیبهشت ۸۸ به عنوان رئیس به 
هدایت این رشته پرداخت. رضوی به دلیل دو شغله بودن 
مجبور به استعفا شد و در 7 اردیبهشت ۸۸ کناره گیری 
او مورد قبول قرار گرفت تا علیرضا امینی که خود بیش 
از ۲۰ سال به عناوین مختلف در کنار تیم های ملی بود 
این بار به عنوان رئیس در فدراسیون کارش را شروع کند.

شاید دوران تاریک جودو بعد از رفتن درخشان از 
همین برهه آغاز شد زیرا دو دستگی از این تاریخ به 
بعد در این رشته کاملا آشکار شد. علیرضا امینی هم با 
این شرایط در سال ۹۰ مجبور به استعفا شد تا باز هم 
روسای این فدراسیون نتوانند دوره چهار ساله مدیریت 
خود را به پایان برسانند. بعد از امینی، محمدعلی رستگار 
در آبان ۹۱ رئیس فدراسیون جودو شد تا به این ترتیب 
جودویی ها وارد دوره جدیدی از مدیریت شوند. رستگار 
که بیشتر با توجه به آمار و ارقام حرکت می کرد ابتدا 
توانست در ظاهر آرامش را در این رشته حکم فرما کند اما 
مدتی طول نکشید که این آرامش نصفه و نیمه نیز از بین 
رفت. در عین ناباوری درست بعد از چند ماه اختلافات 
شدیدی بین رئیس و برخی مسئولان فدراسیون بوجود 
آمد. یک روز دبیر استعفا می کرد و روز دیگر رئیس 
قصد برکناری نایب  رئیسش را داشت. البته لابه لای این 
اختلافات و برکناری ها یا بهتر بگوییم استعفا ها تغییرات 

در راس کادر فنی تیم ملی نیز امری طبیعی شده بود.
مدیر تیم های ملی که تقریبا همه مسائل فنی را در 
اختیار داشت در نزدیکی بازی های آسیایی اینچئون 
شانه هایش را از زیر بار مسئولیت خالی کرد تا مسعود 

حاجی آخوندزاده به عنوان سرمربی مسئولیت ناکامی  این 
بازی ها را عهده دار شود. بعد از این ماجرا مجید زارعیان 
بصورت غیرمنتظره به راس کادر فنی تیم ملی جودو 
رسید تا فصلی جدید در راس هدایت تیم ملی ای که 
قرار بود برای حضور در المپیک ریو کسب سهمیه کند، 
باز شود. در این برهه اوج اختلافات زمانی پدیدار شد که 
رستگار تصمیم گرفت برخی از دوستان و همکارانی که 
به او برای رسیدن به ریاست فدراسیون کمک شایانی 
کرده بودند را برکنار کند. او حتی این موضوع را بر روی 
سایت فدراسیون نیز اعلام کرد اما در عین ناباوری خبر 
برکناری نایب رئیسش به ناگاه از روی سایت فدراسیون 
وزارت  برخی مسئولان  این شرایط  در  برداشته شد. 
ورزش و جوانان وارد عمل شدند و با پادرمیانی سعی 

کردند مشکل بوجود آمده را حل کنند.
در واقع این موضوع جرقه ای بود برای آتش گرفتن 

همین  وقوع  از  بعد  او  رستگار.  ریاست  ستون های 
وارد حاشیه  رشته  این  مدیران  سایر  مثل  اختلافات 
شد و همچون روسای ۱۰ ساله اخیر جودو مجبور به 
استعفا شد. بعد از رفتن او رشید خدابخش سرپرست 
انتخابات  برگزاری  برای  تا فضا  فدراسیون جودو شد 
به عنوان  ابتدای حضورش  از  فراهم شود. خدابخش 
سرپرست از آذر ۹۴ بارها اعلام کرده بود که برنامه ای 
برای حضور در انتخابات فدراسیون ندارد اما در عین 
ناباوری وقتی دید وزارت ورزش و جوانان قصد ثبت نام 
انتخابات را پیش از المپیک دارد او نیز از سمت خود 
استعفا کرد تا از قافله مدعیان ریاست جودو جا نماند. 
قطعا اگر او می خواست دوران سرپرستی اش را در جودو 
به پایان برساند دیگر نمی توانست برای حضور در مجمع 
فدراسیون ثبت نام کند و به همین دلیل بلافاصله بعد از 
استعفا از سرپرستی برای حضور در انتخابات ثبت نام 

کرد تا سرپرستی جودو به احمد گواری برسد. گواری  
ریاست دفتر امور مشترک فدراسیون را برعهده  دارد و 
قطعا نمی تواند در فاصله اندکی که تا المپیک باقی  است 
تمام وقتش را برای فدراسیون پرحاشیه ای مانند جودو 
بگذارد. انتصاب گواری به عنوان سرپرست جودو در کنار 
ایجاد دور جدید تغییر و تحولات احتمالی گویای مسائل 
دیگری نیز هست. اینکه وزارت ورزش و جوانان نه تنها 
نتوانسته با تغییر و تحولات پیاپی بالاخره ثبات لازم را در 
این رشته حکم فرما کند بلکه حتی در انتصاب سرپرست 
نیز برای برگزاری مجمع با مشکلات فراوانی روبه رو است. 
وزارت نشین ها بعد از اتفاقات ناگواری که در خرم آباد 
ملی پوشان  برخی  اخیر  درگیری های  از  بعد  یا  افتاد 
با مربیان تیم ملی نه تنها نقش مفیدی در جودو ایفا 
نکردند بلکه باعث شدند زمینه برای بروز اتفاقات جدید 
نیز فراهم شود. در بخش ثبت نام نامزدها نیز برای بحث 

مجمع برخی افراد اقدام به ثبت نام کرده اند که حتی 
خوش بین ترین علاقه مندان خودشان نیز احتمال تایید 
صلاحیت آنها را نمی دهند. به طور مثال فردی که با 
محرومیت های جهانی نیز روبه رو است اقدام به این کار 
کرد که تعجب اهالی جودو و البته جامعه ورزش را در 
پی داشته است و اینکه گفته می شود این فرد محروم از 

برخی حمایت ها در خارج از فدراسیون برخوردار است.
به هر صورت در این آشفته بازار ظاهرا تنها موضوعی  
که به آن توجه خاصی نمی شود حضور تیم سه نفره 
ایران در المپیک است. جواد محجوب، سعید ملایی و 
علیرضا خجسته تا کمتر از ۳۰ روز دیگر به ریو اعزام 
می شوند تا نماینده جودوی کشورمان در میدان بزرگ 
المپیک باشند اما در این میان هنوز درگیری هایی در 
کادر فنی دیده می شود و برخی از مربیان که تا دیروز 
مربی تخصصی اوزان بودند از اینکه نصرت ازبکی قرار 
است تیم ایران را در این میدان همراهی کند گلایه دارند.

در این شرایط حتی در سفر اخیر تیم ملی به اسپانیا 
سرمربی جدید تیم به همراه ملی پوشان اعزام نشد تا 
آماده سازی  برنامه های  او آخرین  بدون حضور  نفرات 
را دنبال کنند و در این میان سؤال این  است که آیا 
مسئولان وزارت نشین از این مسائل بی اطلاع هستند؟! 
چرا باید به مربی  ای که همراه تیم به مسابقات یا اردوها 
اعزام نمی شود حقوق پرداخت شود و اساسا چرا در 
فاصله چند ماه مانده به المپیک به صورت ناگهانی باید 
مربی خارجی  که اصلا به نحوه کار و روحیه ملی پوشان 
کشورمان آشنایی ندارد جذب شود.  ختم کلام اینکه در 
لابه لای تمام این اتفاقات نقش وزارت  ورزش چیست؟! 
اینکه با حمایت از برخی افراد قائله را ختم کنند یا با 
تغییرات پیاپی سعی در آرام کردن شرایط داشته باشند، 
ایفای نقش مهم و تاثیرگذار محسوب می شود؟ باید از 
روزی ترسید که شرح وظایف برخی افراد در وزارت  
یا گروه خاصی تغییر پیدا  از فرد  ورزش به حمایت 
کند. آن زمان است که اگر به جای نام وزارتخانه از نام 

حمایتخانه استفاده کنیم به جاتر خواهد بود.
 هرچند قطعا مسئولان ورزش تقریبا مثل ۳ سال 
گذشته سعی در آرام جلوه دادن شرایط دارند و به شکلی 
عمل می کنند که انگار آب در دل ورزش کشور تکان 
نخورده ولی لااقل در جودو زنگ خطر خیلی وقت است 

که به صدا در آمده اما گوشی، شنوای آن نیست.

رکورد ملی پرتاب چکش شکست

سهمیه المپیک دوومیدانی ایران به 10 رسید
 دو پرتابگر چکش ایران با شکستن رکورد ملی این رشته دو سهمیه المپیک را کسب کردند 
البته این سهمیه ها در حالی که فدراسیون ایران و بلاروس تایید کنند به سهمیه های ایران اضافه 
می شود.  رقابت های دوومیدانی بلاروس جمعه شب برگزار شد و پژمان قلعه نویی و کاوه موسوی 
موفق شدند ورودی  المپیک ۲۰۱۶ ریو را کسب کنند. کاوه موسوی با پرتاب معادل 77 متر و ۴۰ 
سانتیمتر و پژمان قلعه نویی با پرتابی 77 متر و ۱۸ سانتیمتری با شکستن رکورد ملی این رشته 
جواز حضور در  المپیک ۲۰۱۶ ریو را به دست آوردند. رکورد ملی پرتاب چکش با 7۵ متر و ۹۶ 
سانتیمتر در اختیار پژمان قلعه نویی بود. ورودی  المپیک 77 متر است. البته تایید این سهمیه ها 

منوط به گرفتن تست  دوپینگ از این دو ورزشکار و هم چنین تایید فدراسیون بلاروس است.
تیم ملی دوومیدانی ایران در دوره قبل این رقابت ها که ورزشکاران با ورودی A و  B  المپیکی 
می شدند نیز ۱۰ سهمیه گرفتند. اما در حال حاضر تیم ملی با وجود اینکه تنها یک ورودی برای 

کسب سهمیه المپیک تعیین شده است ۱۰ سهمیه را تاکنون کسب کردند.

در نظر دارد در اجرای ماده ۸۸ قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت، مکا   ن های ورزشی به شرح جدول ذیل را  از طریق مزایده به اشخاص 

حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. متقاضیان می توانند از روز دوشنبه ۱۳۹۵/۴/۲۱ به مدت )۵( روز کاری تا پایان وقت اداری روز  شنبه 

۱۳۹۵/۴/۲۶ جهت دریافت پاکات به این اداره کل واقع در بلوار امین - جنب سالن شهید رضائیان مراجعه یا اسناد و مدارک را از سایت اداره کل ورزش 

و جوانان به آدرس الکترونیکی www.ghomsport.ir  اخذ و مدارک تکمیل شده را تا پایان وقت اداری ) ساعت 14 ( روز چهارشنبه ۱۳۹۵/۵/۶ 

تحویل این اداره کل نمایند. ضمنا تاریخ بازگشایی پاكات روز پنجشنبه ۱۳۹۵/۵/7 ساعت 10 صبح  در  این اداره کل می باشد. 

شرایط عمومی شركت در مزایده: 
۱ - داشتن حداقل ۲۵ سال تمام برای اشخاص حقیقی  

۲ - داشتن مدرك تحصیلی حداقل دیپلم برای اشخاص حقیقی 
۳- دارا بودن کارت پایان خدمت یا معافیت برای متولدین ۱۳۳۸ به بعد 

۴- عدم سوء پیشینه کیفری موثر و تائید صلاحیت های فردی متقاضی از سوی واحد حراست
۵- الزام و اعتقاد به نظام جمهوری اسلامی ایران و قانون اساسی و تابعیت ایران 

شرایط اختصاصی شركت در مزایده : 
۱- داشتن صلاحیت فنی و تخصصی: )داشتن سوابق ورزشی، باشگاه های ورزشی رسمی دارای مجوز، بازنشستگان سازمان تربیت بدنی، فارغ التحصیلان 

رشته تربیت بدنی، تعاونی های فعال ورزشی، هیئت ها و فدراسیون های ورزشی(
۲ - داشتن دسته چك معتبر و ارائه گردش کار بانکی ۳ ماهه اخیر حساب شرکت کننده در مزایده .

۳ - پیشنهاد دهنده نباید مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت )اعم از رسمی، پیمانی و قراردادی و ....( در معاملات دولتی باشد. 
۴-  اداره کل ورزش و جوانان در قبول یا رد هر یك از پیشنهادها مختار است.

۵- طبق جزء )۵( بند )الف( ماده )۱۴( قانون برگزاری مزایدات اعتبار پیشنهاد قیمت برنده مزایده حداکثر تا 10 روز کاری پس از ابلاغ می باشد که 
برنده باید با سپردن تضمین بانکی انجام تعهدات برای استخر و زمین فوتبال معادل ۴۰ % قیمت سالیانه و برای سالن های ورزشی معادل ۲۵ %  قیمت 

سالیانه مبادرت به انعقاد قرارداد نماید در غیر این صورت نسبت به ضبط سپرده اقدام خواهد شد.
۶- ارائه بیمه نامه ورزشکاران و بیمه مکان مورد مزایده جهت  انعقاد قرارداد الزامی است .

7- متقاضی می تواند حداکثر دو مکان را اجاره نماید. )افزایش نرخ تعرفه ها در اماكن ورزشی سالیانه حداكثر 10 درصد بوده كه از سوی 
اداره كل به مستاجر اعلام می گردد(

۸- اخذ مجوز فعالیت ورزشی از اداره کل ورزش و جوانان استان قم جهت انعقاد قرارداد الزامی است.
۹- در جلسه بازگشایی پاکت ها چنانچه مدارك مندرج در پاکت )ب( کامل نباشد پیشنهاد نامبرده مردود اعلام می گردد. 

۱۰- متقاضی شرکت در مزایده ملزم به امضاء کلیه اوراق دریافتی می باشد، در صورت عدم رعایت، پیشنهاد ایشان مردود اعلام می گردد، ضمنا تعداد 
شرکت کنندگان در مزایده جهت بازگشایی پاکت ها محدودیت ندارد. )شركت كننده در مزایده می تواند در جلسه بازگشایی حضور بهم 

رساند(
۱۱- برنده مزایده مکلف است در راستای نگهداری و بهره برداری صحیح از تاسیسات و تجهیزات فنی از قبیل موتور خانه، سیستم گرمائی و سرمایی، 
تصفیه خانه و غیره ظرف مدت دو هفته پس از تحویل مکان نسبت به عقد قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی صلاحیت دار مورد تائید این اداره کل 

اقدام نماید. )برنده مزایده حق تغییر كاربری رشته ورزشی  مکان مورد مزایده را ندارد(
۱۲-لازم به ذکر است مزایده در دو مرحله انجام می شود، ابتدا پاکات )الف( و )ب( باز می شود و در صورت داشتن شرایط لازم و کسب امتیاز بر اساس 

ارزیابی کمیته فنی و بازرگانی، پاکات )ج( باز و برنده مزایده  اعلام می  گردد. 
 

اداره کل ورزش و جوانان استان قم
دبیرخانه ماده ۸۸ قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت
 محل مهر و امضاء پیشنهاد دهنده

اداره كل ورزش و جوانان استان قم
)آگهي مزایده دو مرحله اي()نوبت اول(
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یک شرکت آسیایی با ساخت خودروی اینترنتی وارد عرصه رقابت با شرکت های صاحب نام 
در این حوزه شد.

گروه علی بابا از اتومبیل اینترنتی جدیدی رونمایی کرد که قرار است به بازار چین عرضه 
شود. این خودرو جدید از نوع شاسی بلند و نام آن RX۵ است.خودروی جدید اینترنتی مجهز 
به سیتسم عامل Yun است و می تواند به صورت خودکار به اینترنت متصل شود.گروه علی بابا 
اعلام کرد، در حالیکه بعضی از خودروها بوسیله یک سری اپلیکیشن ها و نرم افزارهای شخص 
ثالث به اینترنت متصل می شوند، فناوری بکار رفته در اتومبیل های این شرکت به صورت 
هوشمندانه اقدام به جمع آوری و ردو بدل کردن داده ها می کنند تا کاربر با این نوع از خودرو 
شرایط متفاوتی را تجربه کند.در خودرو RX۵ سامانه ای تعبیه شده که راننده می تواند به وسیله 
آن رزرو پارکینگ، پرداخت آن،  پرداخت هزینه سوخت گیری و هزینه کافی شاپ را انجام دهد.

از ویژگی دیگر این سامانه نشان دادن رستوران هایی است که در نزدیکی مسیر راننده قرار گرفته 
اند.خودروی اینترنتی گروه علی بابا دارای سامانه ناوبری و دوربین ۳۶۰ درجه ای است ضمن 
اینکه با دوربین آن می توان از قسمت های مختلف مسیر، فیلمبرداری و همچنین عکس سلفی 
گرفت.این خودروی جدید از فناوری Internet ID بهره می برد که امکان شناسایی صاحب خودرو 
از طریق گوشی و یا ساعت هوشمند فراهم می شود.قیمت خودرو RX۵ در حدود ۲۲ هزار و 

۳۰۰ دلار و قرار است در ماه آگوست سال جاری میلادی روانه بازار شود.

تولید حیوانات آزمایشگاهی ارگانیک در موسسه رازی

روباتی که عامل تیراندازی دالاس را از پای درآورد

شستشو و پانسمان اتوماتیک زخم در بیمارستانهای ایران
محققان یک شرکت دانش بنیان دستگاه ترالی شستشوی 
زخم را طراحی کرده اند که به صورت اتوماتیک و در شرایط 
استریل زخم های بیماران را پانسمان می کند؛ این سیستم 

متناسب با هر بخش بیمارستانی ساخته شد.
محمد نادری زاده، مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان و 
مجری طرح »ساخت ترالی شستشو و پانسمان اتوماتیک« 
در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: ما توانستیم در این شرکت، 
برای اولین بار ترالی شستشو و پانسمان را به صورت اتوماتیک 

طراحی کنیم.
وی با بیان اینکه شستشو و پانسمان زخم بیمار باید در 
محیط استریل انجام گیرد تا از انتقال عفونت به بیمار بعدی 
جلوگیری شود، گفت: در حال حاضر از ترالی های شستشو 
و پانسمانی استفاده می شود که می تواند عفونت بیماری را 
به بیمار دیگری انتقال دهد؛ این ترالی که طراحی کرده ایم 
به صورت اتوماتیک و در شرایط استریل زخم های بیمار را 

پانسمان می کند.
وی افزود: در این ترالی شستشو، دو سطل برای مواد عفونی 
و غیر عفونی، لگن با قابلیت تنظیم ارتفاع به صورت برقی، 
سیستم شستشو با پمپ پریستالتیک، محفظه جداگانه برای 
ماده ضدعفونی کننده با سنسور چشمی وجود دارد تا عملیات 

پانسمان زخم یک بیمار به صورت اتوماتیک انجام گیرد.
نادری زاده در خصوص مزایای این طرح اظهار کرد: قابلیت 
حمل و نقل آسان، انجام شستشو و پانسمان استریل با کمک 
یک نفر و قابلیت شارژ مجدد و کم مصرف بودن از مزایای 
دستگاه ترالی شستشو و پانسمان اتوماتیک به شمار می رود.

مدیر عامل این شرکت دانش بنیان بیان کرد: اکنون این 

ترالی متناسب برای بخش های مختلف بیمارستانی همچون 
ارتوپدی، جراحی، عفونی و... طراحی شده و ایرادات نمونه 

اولیه در آن برطرف شده است.
وی با تاکید بر اینکه قرار است این ترالی وارد بازار شود، 
عنوان کرد: با استفاده از این ترالی، شستشوی زخم بیمار، 
به صورت اتوماتیک صورت می گیرد؛ بدین واسطه هزینه 
کمتری بر دوش بیمار خواهد بود زیرا دیگر لازم نیست 

دستکش، گاز استریل و... را تهیه کند.
به گفته مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، بعد از نمونه 
اولیه ترالی شستشو که در سال ۱۹۳7 اختراع شد، طرح ما 
اولین ترالی شستشوی زخمی به شمار می رود که به صورت 
اتوماتیک است؛ اکنون در حال تحقیق و توسعه هستیم و بنا 

داریم تا در شهریور امسال تولید انبوه را آغاز کنیم.
وزارت  تایید  مورد  طرح  این  اینکه  بیان  با  زاده  نادری 
بهداشت بوده است، تاکید کرد: اخیرا طی نامه ای از سوی 
وزیر بهداشت، خرید ترالی شستشوی زخم تضمین شده و 
قرار است علاوه بر بیمارستان شیراز، بیمارستان های سراسر 
کشور این نوع ترالی را از شرکت دانش بنیان ما خریداری 

کنند.
به گزرش مهر، این شرکت دانش بنیان به عنوان اولین 
واحد کسب و کار مشترک شناخته شده و مرکز رشد دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان در دل آن قرار دارد. این شرکت دانش 
بنیان از سوی صندوق نوآوری و شکوفایی برای ساخت نمونه 

اولیه صنعتی مورد حمایت قرار گرفته است.

درمان سوختگی های شدید 
با سلول های بنیادی

محققان راه جدیدی را برای درمان موثر و بازسازی عضلات در بیماران مبتلا به سوختگی های 
شدید کشف کرده اند.

پژوهش در خصوص راه جدید درمان و بازسازی عضلات بیماران مبتلا به سوختگی های 
شدید که در دانشگاه تگزاس صورت گرفته نشان می دهد، زمانی که یک آسیب سوختگی 
منجر به مرگ سلولی در عضلات می شود، به طور همزمان ویژگی های بازسازی کننده 

عضلات مربوط به سلول های بنیادی خاص)سلول های اقماری( را نیز تحریک می کند.
این امر نه تنها بر پتانسیل درمانی سلول های اقماری تاکید می کند بلکه اجازه مطالعه 
بیشتر برای بررسی راه های افزایش بازسازی عضلات و کاهش آسیب های عضلانی بعد از 

سوختگی را نیز می دهد.
تروماهای سوختگی شدید می توانند منجر به آسیب یا از دست رفتن عضلات شده و 
ریکاوری را به تاخیر می اندازد؛ حتی این تروماهای سوختگی های شدید منجر  به عفونت 

می شوند.
محققان در این مطالعه، نمونه های بافتی را از ۱۲ بیمار با سوختگی های شدید جمع آوری 
کردند و دریافتند که در بیماران با سوختگی شدید، سلول های اقماری ترکیبی از چندین 
سیگنال را دریافت کرده که برخی از آن ها مرگ سلولی و برخی دیگر بازسازی عضلات را 

القا می کنند.
آن ها مقدار زیادی از مارکر پروتئینی» Ki۶7 « را در این بافت ها مشاهده کرده اند که نشان 
می دهد آسیب سوختگی، سلول های اقماری را فعال می کند و در نتیجه بازسازی عضلات 

اسکلتی را تحریک می کند.
این مطالعه بر پتانسیل درمانی سلول های اقماری برای کمک به بازسازی و حفظ توده 

عضلانی بعد از آسیب ناشی از سوختگی تاکید دارد.

خودروی اینترنتی با قابلیت گرفتن
 عکس سلفی

رئیس بخش تولید و پرورش حیوانات آزمایشگاهی موسسه 
حیوانات  تولید  از  رازی  سازی  سرم  و  واکسن  تحقیقات 
آزمایشگاهی ارگانیک در این موسسه خبر داد و گفت: این 
حیوانات بهترین پاسخ را به آزمایش های کنترل کیفی تولید 

واکسن و فرآورده های بیولوژیک نشان می دهند.
دکتر روزبه فلاحی با اعلام این خبر اظهار کرد: به سبب 
طرح های  در  آزمایشگاهی  حیوانات  از  استفاده  گستردگی 
تحقیقاتی پزشکی و دامپزشکی و حوزه های مختلف دیگر، 
سلامت این حیوانات در نتیجه نهایی آزمایش ها تاثیر به سزایی 

دارد.
وی گفت: با توجه به اینکه موسسه رازی  از مراکز بزرگ و 
عمده تولید و پرورش حیوانات آزمایشگاهی در کشور است که 
علاوه بر داخل موسسه نیاز سایر مراکز تحقیقاتی و دانشگاهی 
کشور را تامین می کند، بحث سلامتی این حیوانات را در طول 

دوره رشد مورد توجه ویژه قرار داده است.
دکتر فلاحی تاکید کرد: در این موسسه در روند پرورش 
حیوانات آزمایشگاهی نه تنها این حیوانات در معرض آلودگی و 
عوامل بیماری زا قرار نمی گیرند بلکه هیچ دارو و واکسنی هم 
به آنها تزریق نمی شود و به صورت کاملا ارگانیک رشد می یابند 
در نتیجه بهترین پاسخ را به آزمایش های کنترل کیفی واکسن 

و سایر آزمایش ها نشان می دهند.
به گفته وی، این امر سبب می شود کیفیت واکسن یا هر 
فرآورده تولیدی دیگر و سایر فعالیت های تحقیقاتی در وضعیت 

کاملا مطلوبی باشد.
رئیس بخش تولید و پرورش حیوانات آزمایشگاهی موسسه 
رازی همچنین با اشاره به وجود نژادهای مختلف حیوانات 
آزمایشگاهی در این موسسه، گفت: این حیوانات هر کدام برای 
آزمایش های خاصی مانند تحقیقات ایمنی شناسی، ویروس 
شناسی، بیماری های انگلی، تحقیقات قلبی- عروقی، دیابت و 

تحقیقات متنوع زیادی مورد استفاده قرار می گیرند.
وی افزود: علاوه بر نژادهای رایج از پنج گونه جانوری موجود 
در موسسه، موفق شدیم برای نخستین بار در کشور، نژاد جدید 
موش آزمایشگاهی تحت نام "رازی A" تولید کنیم که در منابع 

بین المللی نیز به ثبت رسیده است.
به علت خصوصیات  نژاد  این  اضافه کرد:   دکتر فلاحی 
بیولوژیکی، در تحقیقاتی خاص همچون تحقیقات مربوط به 

تومورهای پستانی منحصر به فرد است.
به گفته وی، در گونه رت آزمایشگاهی نیز، نژاد غیرهمخون  
"رازی A"  در این موسسه تولید و در منابع بین المللی ثبت 

شده است.

دکتر فلاحی تولید نوعی خوکچه هندی فاقد مو را از دیگر 
تولیدات اختصاصی این موسسه برشمرد و گفت:  به علت 
شباهت بسیار زیاد پوست این خوکچه به پوست انسان، این 
گونه، مدل بسیار مناسبی برای تحقیقات مربوط به پوست مانند 

ترمیم و سوختگی ها محسوب می شود.
رئیس بخش تولید و پرورش حیوانات آزمایشگاهی موسسه 
رازی همچنین خبر داد: با نیازسنجی انجام شده از بخش های 
تولیدی و تحقیقاتی، به زودی سه نژاد جدید به موش های 

آزمایشگاهی موجود افزوده می شود.

پلیس دالاس از روبات خنثی گر بمب برای کشتن عامل تیراندازی این شهر استفاده کرد.
در تیراندازی شهر دالاس آمریکا که منجر به کشته شدن ۵ پلیس و زخمی شدن 7 نیروی پلیس دیگر شد، سرانجام پلیس 

این شهر برای کشتن عامل اصلی این تیراندازی ها ناگزیر به روبات متوسل شد.
این روبات که بازوهای آن مسلح به مواد منفجره بود، به سمت مظنون حرکت کرد و با انفجار محل اخفاء مجرم، باعث مرگ 

این تک تیرانداز شد.
رئیس پلیس شهر دالاس در این باره گفت: هیچ گزینه ای جز به کار گرفتن این روبات برای ما وجود نداشت و راهکارهای 

دیگر منجر به به خطر افتادن جان نیروهای پلیس می شد.
در واقع هدف اصلی از این نوع روبات جلوگیری از مرگ افراد است نه کشتن آنها، اکنون سوالی که در اذهان عمومی در هاله 

ای از ابهام قرار می گیرد این است که آیا روبات ها در آینده برای کشتن افراد به کار گرفته می شوند.
البته این اولین باری نیست که پلیس دالاس از روبات برای کشتن عاملین تیراندازی استفاده می کند.

عاداتی که به سلامتی تان صدمه می زنند
همه ی ما از اهمیت بالای ورزش منظم و مصرف وعده های غذایی سالم و کافی مطلع 
هستیم، اما تقریبا اکثر ما آدم ها این نکات را نادیده می گیریم و عاداتی را دنبال می کنیم که 
به سلامتی مان لطمه وارد می کنند..ما پنج عادت ناسالم و بسیار جدی را شناسایی کرده و 

برایتان از عوارض بد آن ها خواهیم گفت.
خواب بسیار کم

شواهد بسیار بسیار کمی وجود دارد که نشان می دهد کم خوابی خوب است. خواب 
ناکافی می تواند با افزایش سن منجر به زوال عقلی فرد شود و در نهایت بیماری آلزایمر 
را به دنبال بیاورد. خواب کمتر از شش تا هشت ساعت در شب، پیری زودرس پوست را 

به دنبال دارد.
خواب بیش از اندازه

بررسی بر روی تعداد زیادی از افراد نشان می دهد که خواب بیش از هفت یا هشت ساعت 
در روز موجب کاهش عملکردهای شناختی خواهد شد.

کسانی که بیش از دیگران در معرض نور خورشید هستند، برای جلوگیری از پیری پوست 
و ایجاد لکه های قهوه ای، استفاده از کرم های ضدآفتاب را بیش از سایرین جدی بگیرند

البته خواب بیش از اندازه از سه تا پنج سال به بالا این عارضه را به دنبال دارد.
خواب بیش از حد خوابی است که از نه ساعت بیشتر باشد که یکی از دلایل مهم مرگ 

و میر زوردس و زوال عقلی است.
دست کشیدن از کرم ضد آفتاب

خورشید نقش مهمی را در پیری پوست ایفا می کند. حتی مقدار کمی از نور فرابنفش 
خورشید می تواند بر فعال کردن آنزیم کلاژناز و الاستاز )آنزیم تجزیه کننده ی کلاژن و 

الاستین( اثر بگذارد.
کلاژن و الاستین در شاداب و جوان نگه داشتن پوست موثر هستند و اگر از بین بروند، 

پوست شادابی و خاصیت کشسانی خود را از دست می دهد و دچار افتادگی می شود. 
کسانی که بیش از دیگران در معرض نور خورشید هستند، برای جلوگیری از پیری پوست 
و نیز ایجاد لکه های قهوه ای و خاکستری روی پوست، استفاده از کرم های ضدآفتاب را 

بیش از سایرین جدی بگیرند.
مصرف زیاد شیرینی جات

مصرف مقدر زیاد قند در هر روز می تواند شادابی و جوانی تان را بگیرد. در فرایندی که 
آن را فرایند گلیکولیزه شدن می نامند، ملکول های قند در جریان خون به ملکول های 
پروتئینی کوچکی متصل می شوند و محصول نهایی این فرایند باعث پیری زودرس فرد 

می شود.
کلاژن و الاستین پروتئین هایی هستند که به شدت مستعد شرکت در فرایندهای 
گلیکولیزاسیون می باشند. بنابراین مصرف رژیم غذایی دارای قند بالا واقعا آسیب رسان 

است.
فراموش کردن سایه

نور خورشید نه تنها بر پوست اثر سوء دارد، بلکه منجر به آسیب های چشمی نیز 
می شود و می تواند موجب ابتلا به آب مروارید وابسته به سن گردد. قرار گرفتن بیش 
از حد در معرض نور ماوراءبنفش می تواند منجر به آب مرارید و سایر بیماری های 
چشمی شود. بنابراین استفاده از عینک آفتابی مناسب و دور ماندن از نور خورشید را 

جدی بگیرید.

محققان ادعا می کنند؛

تاثیر خوردن پاستا در کاهش وزن
تحقیق جدید محققان ایتالیایی نشان می دهد برخلاف باور عمومی، مصرف پاستا، 
بخصوص نودل، نقشی در چاقی ندارد و حتی با کاهش شاخص توده بدنی هم مرتبط است. 
به گزارش مهر، تحقیقات محققان ایتالیایی نشان می دهد مصرف پاستا با کاهش احتمال 

هر دو نوع چاقی عمومی و چاقی شکمی مرتبط است.
در این تحقیق، بالغ بر ۲۳ هزار فرد شرکت کننده در دو مطالعه بزرگ اپیدمیولوزیکی 
مورد بررسی قرار گرفتند. با تحلیل داده های مربوط به سایز و وزن شرکت کنندگان و 
عادات غذایی شان، محققان مشاهده کردند مصرف پاستا برخلاف باور عمومی، ارتباطی با 

افزایش وزن بدن ندارد.
جرج پوندیس، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »داده های ما نشان می دهد 
خوردن پاستا برطبق علاقه و لذت فرد در شاخص توده بدنی سالم، کاهش اندازه دور کمر 

و تناسب کمر-ران بهتر نقش دارد.«
تاکنون مطالعات زیادی نشان داده اند که چطور رژیم غذایی مدیترانه ای یکی از سالم 

ترین رژیم های غذایی بوده و حتی در کنترل وزن هم نقش دارد.
به گفته لیسیا لاکوویلو، یکی از اعضای تیم تحقیق، »طبق دیدگاه های متداول، پاستا جزء 
غذاهای ممنوعه در رژیم غذایی لاغری تلقی می شود. اما در سایه این تحقیقات، ما توانستیم 

دریابیم که هیچ دلیلی برای حذف پاستا از رژیم غذایی وجود ندارد.«
حال محققان بعد از تحلیل داده های مربوط به هزاران ایتالیایی دریافته اند که مصرف 

متعادل پاستا با کاهش احتمال چاقی مرتبط است.

کارشناسان تغذیه می گویند؛

مصرف سبزی هایی که با سرطان
 مقابله می کنند

به گفته کارشناسان تغذیه، برخی گیاهان می توانند به پیشگیری از سرطان و کاهش 
عوارض منفی شیمی درمانی سرطان کمک کنند. 

به گزارش  مهر، به گفته محققان چینی، گنجاندن برخی گیاهان در رژیم غذایی می تواند 
به پیشگیری از سرطان کمک کرده و در درمان سرطان موثر باشند. در ادامه به برخی از 

سبزیجات و گیاهان خوراکی مفید اشاره می شود.
ریحان: جویدن چند برگ ریحان به هنگام صبح یا افزودن ریحان تازه به سالاد یا سوپ 
می تواند فواید ضدسرطانی آن را متجلی سازد. خواض ضداکسایشی و ضد جهش ژنی 
ریحان به وجود ترکیبات لینالول، اگونول، و استراگل نسبت داده می شود؛ این ترکیبات به 
پیشگیری از تشکیل تومورها کمک می کنند. این سبزی خوراکی بسیار در مقابله با سرطان 

سینه و سرطان کبد موثر است.
گشنیز: این سبزی دارای فواید ضدسرطانی است. ماده تشکیل دهنده فعال آن لینالول 
است که موجب تحریک فعالیت ضداکسایشی سلول های کبد شده و در نتیجه ریسک 

آسیب کبدی و سرطان کبد را کاهش می دهد.
شوید: برگ های شوید مملو از ترکیبات ضدسرطانی هستند. مواد تشکیل دهنده فعال 
آن شامل آنتوفوران و کاروون است که از سلول های سالم در مقابل رادیکال های آزاد 
حفاظت می کند. همچنین دارای خواص سم زدایی است که به بهبود بعد از شیمی درمانی 

کمک می کند.
رزماری: روغن رزماری دارای عطر و رایحه منحصربه فردی است و حاوی ترکیبات فعالی 
نظیر اسید کارنوسیک و اسید رزمارینیک است. این ترکیبات از جمله آنتی اکسیدان 
های قوی ای هستند که در جلوگیری از تکثیر سلول های سرطانی نیز نقش مهمی ایفاء 
می کنند. همچنین با توقف تاثیرات منفی برخی داروهای شیمی درمانی به روند درمانی 

سرطان کمک می کند.
آویشن: وجود ترکیبات فنولیکی نظیر تیمول و کارواکرول در آویشن، آن را تبدیل به گیاه 
ضدسرطانی قوی ای کرده است. مطالعات نشان داده اند که آویشن مانع از رشد سلول های 

سرطانی کبد و روده شده و از اینرو از بروز این سرطان ها پیشگیری می کند.

تحقیقات نشان می دهد؛

ارتباط مصرف چربی ها و طول عمر افراد 
به گفته محققان، مصرف مقادیر بیشتر چربی های غیراشباع با کاهش مرگ و میر 

مرتبط است. 
به گزارش  مهر، محققان دانشگاه هاروارد با مطالعه بیش از ۱۲۶ هزار فرد به مدت سه 
دهه، دریافتند افرادی که مقادیر بالای چربی های اشباع شده و چربی های ترانس مصرف 
کرده بودند زودتر از افرادی که از رژیم غذایی حاوی چربی های سالم تر اشباع نشده پیروی 

کرده بودند فوت کردند.
چربی های اشباع نشده شامل چربی های تصفیه نشده گیاهی نظیر روغن زیتون، کانولا 

یا سویا است.
این تیم تحقیق به سرپرستی دکتر فرانک هو از دانشگاه هاروارد نتیجه گیری کردند: »این 
یافته ها از توصیه های رژیمی متداول برای جایگزینی چربی اشباع شده و چربی ترانس با 

چربی های اشباع نشده پشتیبانی می کند.«
مصرف چربی غذایی شرکت کنندگان در ابتدای مطالعه ارزیابی شد و بعد از آن هر دو 
یا چهار سال یکبار ارزیابی می شد. سپس رژیم غذایی و سلامت آنها به مدت بالغ بر ۳۲ 

سال تحت نظر بود.
به گفته هو، در طول این مدت، بیش از ۳۳,۳۰۰ نفر از این شرکت کنندگان جان خود را 
از دست دادند. به گفته محققان، خوردن چربی اشباع شده بیشتر و چربی ترانس با ریسک 

بیشتر مرگ در طول مطالعه مرتبط بود.
محققان دریافتند به ازای هر ۲ درصد افزایش در مصرف چربی ترانس، ۱۶ درصد احتمال 

مرگ در طول مدت مطالعه بیشتر بود.
همچنین یافته ها نشان داد هر ۵ درصد افزایش در میزان مصرف چربی اشباع شده با ۸ 

درصد افزایش ریسک مرگ در طول مدت مطالعه مرتبط بود.
پژوهشگران دریافتند مصرف چربی پلی اشباع نشده یا مونواشباع نشده به ترتیب با 

کاهش ۲7 و ۱۳ درصدی ریسک مرگ در طول مطالعه مواجه بود.

یک پزشک طب سنتی  :

برای جلوگیری از سقط جنیین
 قید این خوراکی ها را بزنید

 یک پزشک طب سنتی گفت :  پرخوری نکردن و پرهیز از گرسنگی مفرط می توانند از 
بروز سقط جنین جلوگیری کنند.

بهادر قادری اظهارداشت : اکثراً سقط در ماه دوم و سوم به علت باد و یا رطوبت زیاد رحم 
است اما گاه می تواند به علت سوء المزاج )بیماری( گرم یا سرد رحم باشد. اگر سقط مکرر 
اتفاق بیافتد ، رحم دیگر توانائی نگهداشتن جنین را ندارد و استعداد نگهداری جنین از او 
گرفته می شود.وی افزود: افراد لازم است توسط یک پزشک با تجربه طب سنتی مورد معاینه 
قرار بگیرید تا مشخص شود علت سقط چیست.سپس با توجه به علت اقدام به ارائه برنامه 
درمانی صحیح نماید. بیشتر سقطها در سه ماهه اول بارداری بعلت" غلبه بلغم" در بدن مادر 
است که با اصلاح مزاج و تنظیم تغذیه بر طرف می شوند.وی با اشاره به اینکه این وضعیت 
در بدن قابل کنترل است افزود: پرهیز از یبوست با خوردن سوپ ساده به همراه روغن زیتون 
و اگر کارساز نبود استفاده از شیرخشت، ورزش در حد متعادل که بهترین ورزش ها پیاده 
روی، پرهیز در زیاد حمام کردن،اجتناب از حرکات شدید مثل رقصیدن ، و پریدن از ارتفاع 
و دویدن، ممانعت از اینکه در معرض ضربات قرار گیرند،پرخوری نکردن و پرهیز از گرسنگی 
مفرط می توانند از بروز سقط جنین جلوگیری کنند.قادری در پایان یاداور شد: دوری از 
عصبانیت و ناراحتی و حتی شادی شدید بویژه در ۵ ماه اول بارداری ،پرهیز ازخوردن غذاهای 
تند ، تلخ ، شدیداً گرم و شدیداً سرد، دوری از خوردن موادی که احتمال خونریزی را افزایش 
می دهد مثل کنجد، سیاهدانه،مویز، به شیرین و گلابی از جمله نکاتی هستند که باید در 

این دوران رعایت شود.

اوج گرما رسید؛ مراقب آفتاب سوختگی باشید
 یک متخصص پوست و مو  گفت :آفتاب سوختگی مشکلی است که در فصل تابستان بر 

اثر تابش شدید نور خورشید ایجاد می شود.
فرهاد مستوفی متخصص پوست و مو ؛ اظهارداشت: آفتاب سوختگی نوعی التهاب پوستی 
است که در اثر مجاورت طولانی در معرض آفتاب یا دستگاه برنزه کننده)سولاریوم( ایجاد می 
شود.  وی ادامه داد: نور خورشید برای بدن مفید و برای ساختن ویتامین در بدن ضروری 
است و کودکانی که نور خورشید کافی به آنها نمی رسد دچار نرمی استخوان می شوند اما در 
صورتیکه منابع نوری حاوی اشعه ماوراء بنفش بیش از توانایی رنگدانه های محافظت کننده  
پوست باشد، التهاباتی  بر روی پوست ایجاد می کند که با علائمی همراه است.مستوفی اظهار 
داشت: آفتاب زیاد باعث تغییر رنگ و فعالیت غیر طبیعی رنگدانه های پوستی می شود ،به 
این صورت که بعضی از قسمت های پوست تیره و برخی نواحی رنگ روشن تری خواهند 
داشت.وی در خصوص علائم ناشی از آفتاب سوختگی اظهار داشت : از علائم این مشکلات  
می توان از قرمزی ،تحریک پذیری ،خارش پوشت و در آفتاب سوختگی شدید تورم، درد و 
تاول نام برد،همچنین جدی ترین عارضه ناشی از آن ،لکه های کوچک ،قرمز و قهوه ای رنگ 
است که بیشتر در سر ،گردن و دست ها مشاهده می شود و برای درمان آن باید سریعا به 
پزشک مراجعه کرد.این متخصص پوست بیان کرد: از کرم های ضد آفتاب مناسب پوست 
استفاده شود، از گرفتن حمام، برنزه کردن پوست ،استفاده از سالن های مخصوص برنزه 
کردن و اشعه مصنوعی پرهیز کنند و در صورت مبتلا شدن افراد به آفتاب سوختگی ،مراجه 
به پزشک الزامی است تا متناسب با نوع و شدت آسیب وارد شده به پوست ،درمان لازم انجام 

شود،همچنین بهتر است از کرم و ژل های مرطوب کننده استفاده شود.

6 سم تخریب كننده پوست

بدون شک پوستی زیباتر دیده می شود که در گام اول سالم باشد. اما متاسفانه در طول روز 
ما به دست خودمان سم هایی به خورد پوست می دهیم که برای سلامتی آن کاملا مضر است. 
درست است که این اثرات مخرب به سرعت تاثیر خود را بروز نمی دهند، اما با گذشت زمان پوست 
را کدر، چروک، حساس و تحریک پذیر می کنند و حتی خطر ابتلا به سرطان را نیز افزایش می 

دهند. در این مطلب چند سم مخرب پوست را بیشتر معرفی می کنیم.
خورشید کلاژن را تخریب می کند

امروزه اکثر مردم به دلیل کار و فعالیت های روزمره به طور مکرر در معرض نور شدید آفتاب 
قرار می گیرند. نتایج پژوهش های متعدد نشان داده است که اولین عامل پیری زودهنگام پوست، 

اشعه های ماورای بنفش نور خورشید است.
تاثیر نور خورشید روی پوست

نور خورشید به سه دلیل یعنی دارا بودن اشعه های ماورای بنفش UVA و UVB و اشعه های 
مادون قرمز برای پوست مضر است. اشعه های UVB باعث تحمیل استرس به سلول های اپیدرم 
)روی پوست( شده و تغییراتی در DNA ایجاد می کنند. قرار داشتن مکرر در معرض آفتاب شدید 

مانع از احیای سلول ها و رفع آسیب ها می شود. 
از طرف دیگر UVA نیز باعث اکسیداسیون در سطح پوست شده و لکه هایی روی آن ایجاد 
می کند. در نهایت اینکه اشعه های مادون قرمز نیز به سطوح عمیق پوست نفوذ کرده و کلاژن 

را تحت تاثیر قرار می دهد.
امروزه محققان به این نتیجه رسیده اند که پوست به طور ویژه در معرض استرس اکسیداتیو 

ناشی از آلاینده های هوا قرار می گیرد و آسیب می بیند.
چرا اشعه های خورشید خطرناک هستند؟

این سه نوع اشعه باعث آسیب و تخریب کلاژن و دیگر پروتئین های پوست شده و مانع از 
ساخت مولکول ها در حین احیای پوست می شوند. در نتیجه پوست ما به مرور نازک، چروک 

و لک دار می شود. 
زمانی که این آسیب ها کم و سطحی باشند، مشکل خاصی به وجود نمی آید، اما زمانی که 
تاثیر اشعه ها به طور مکرر روی پوست تجع پیدا کند، زمینه را برای ابتلا به سرطان پوست مهیا 

می سازد.
برخی داروها پوست را نسبت به نور خورشید حساس می کنند

مصرف برخی داروها و قرار داشتن در معرض نور خورشید، برای پوست خطرساز است. برخی 
از این داروها پوست را نسبت به اشعه های خورشید بسیار آسیب پذیرو حساس می کنند. از 
بین این داروها می توان به »آمیودارون« که برای بیماری های قلبی یا مواردی مانند تشنج تجویز 

می شود، اشاره کرد. 
برخی آنتی بیوتیک ها مانند سایکلین ها که برای مقابله با آکنه )به عنوان مثال تری سایکلین( 
مصرف می شوند، یا فلوروکینولون ها که برای آکنه یا مقابله با عفونت ادراری یا عفونت دندان 

تجویز می شوند نیز همین تاثیر را دارند.
سولاریوم : خطر اندر خطر

بر خلاف باورهای رایج، دستگاه های سولاریوم برای آماده شدن پوست برای قرار گرفتن در 
معرض آفتاب مناسب نیستند. افرادی که در سنین جوانی یا کودکی زیاد در معرض آفتاب بوده 
اند، ممکن است در سنین بزرگسالی پوست بسیار حساسی داشته باشند. همچنین افرادی که 

پوست روشن و بوری دارند، نیز معمولا نسبت به آفتاب حساسیت بیشتری دارند.
چرا دستگاه های سولاریوم خطرناک هستند؟

زمانی بود که پوست های سرخ و سفید مد بود و زیباتر ارزیابی می شد، اما امروزه هر چه پوست 
طلایی تر باشد، جلوه بهتری دارد. کاری با جنبه زیبایی قضیه نداریم، چون کاملا سلیقه ای است، 
اما استفاده از دستگاه های سولاریوم برای رسیدن به این زیبایی خطرناک است، چون آسیب هایی 

به مراتب بیشتر از نور خورشید به پوست تحمیل می کند. 
همانطور که نمی توان میزان اشعه های تجمع یافته در پوست را )در طول روز یا تعطیلات و 
غیره( اندازه گیری کرد، نمی توان خطرات استفاده از این دستگاه ها را نیز تخمین زد. هم اکنون 
در بسیاری از کشورها استفاده از این دستگاه ها غیرقانونی است، چون استفاده از آنها در طولانی 

مدت باعث پیری زودهنگام پوست و همچنین افزایش خطر ابتلا به سرطان پوست می شود.
آلاینده ها، عامل حساسیت و التهاب پوست

آلودگی هوا عامل مهمی برای پیری و آسیب های پوستی است. به عقیده متخصصان ازون و 
اکسید ازت باعث التهاب و حساسیت پوست می شود. مونواکسید کربن نیز مانعی برای اکسیژن 

رسانی درست به بافت های پوستی محسوب می شود. 
امروزه محققان به این نتیجه رسیده اند که پوست ارگانی است که به طور ویژه ای در معرض 
استرس اکسیداتیو ناشی از آلاینده ها قرار می گیرد و آسیب می بیند. شاید پناه بردن به دامان 
طبیعت، زندگی در شهرهایی با آلاینده های کمتر و غیره، راهی برای دور ماندن از این آلاینده 

ها باشد.
مصرف دخانیات: چین و چروک زودهنگام و با عمق بیشتر

مصرف دخانیات حتی در کوتاه مدت نیز ردپای خود را بر جای می گذارد. دود سیگار باعث 
کثیف شدن پوست می شود. در واقع منافذ پوست بازتر شده و پوست شفافیت خود را از دست 
می دهد. به گفته متخصصان، نیکوتین مویرگ های پوست را تخریب کرده و به این ترتیب پوست 

کمتر تغذیه می شود. 
اما مصرف دخانیات در میان مدت و بلند مدت نیز تاثیرات خود را دارد. به این ترتیب که باعث 
پیری پوست شده و چین و چروک را عمیق تر می سازد. به همین دلیل است که چین و چروک 
دور چشم و لب های افراد سیگاری عمیق تر است. یادتان باشد که ترکیبات موجود در سیگار 

باعث از بین رفتن حالت ارتجاعی پوست می شود. 
مصرف دخانیات همچنین باعث بروز اثرات هورمونی یا آندورژنتیک می شود. به این ترتیب که 
میزان هورمون های مردانه را افزایش داده و باعث بروز آکنه، اضافه وزن و ریزش مو و غیره می 
شود. در واقع افراد سیگاری پوستی تیره تر دارند که بیشتر در معرض آکنه، جوش های سرسیاه 

و چین و چروک زودهنگام و عمیق تر قرار دارد.
استرس مانع از التیام پوست

استرس باعث عدم تعادل هورمونی در بدن می شود که عامل بروز مشکلاتی مانند آکنه و 
تسریع روند تخریب کلاژن پوست محسوب می شود. حتما برای خودتان نیز پیش آمده است که 

با استرس های کاری یا استرس های زندگی شخصی و غیره جوش زده باشید. 
متاسفانه مقابله با این استرس ها نیز کار چندان ساده ای نیست اما برای سلامتی بیشتر لازم 
است که به هر نحوی استرس هایتان را مدیریت کنید. یادتان باشد که استرس های مزمن باعث 

می شود که پوست در طولانی مدت، قدرت التیام و ترمیم خود را تا حد زیادی از دست بدهد.



اجتماعی 6

آفات و تهدیدات فرهنگ 
سازمانی جهاد سازندگی

 در اقتصاد مقاومتی
گروه استان ها-قم-جهاد سازندگی می تواند در برهه کنونی 
جزء ارکان اصلی اقتصاد مقاومتی با توجه به منویات مقام 

معظم رهبری )مدظله العالی( باشد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، در جهاد سود امپریالیستی نیست و کمونیستی نیز 
فکر نمی شود بلکه تنها رضا و قرب الهی است و این اگر فرهنگ سازی گردد می تواند برای 

تمام مسلمین برای رهایی از یوق استعمار و استثمار غرب و شرق الگویی باشد.
در جهاد سازندگی اسلامی صرفه جویی در کنار تولید بوده و ذکات و همه الگوها و 
دستورات قرآنی اجرا می گردد و این گونه در جهت اطاعت از امر ولی فقیه خواهیم بود.اما 

این حهاد آفتهایی دارد که ما در زیر به چند مورد از آن خواهیم پرداخت.
۱- مقابله نظام اداری و سازمانی عمومی کشور با فرهنگ سازمانی جهاد سازندگی

نخستین آفت و تهدیدی که از آغاز تاسیس این نهاد مردمی و جهادی را تهدید می کرد، 
مقابله نظام اداری و سازمانی حاکم بر کشور با چنین سازمان و فرهنگ نوظهوری بود.

 ساختار نظام اداری حاکم از همان ابتدا به مقابله با فرهنگ و مدیریت جهادی و طرد آن 
پرداخت. موضع گیری های غیر همراه کننده و طرد کننده بازرگان و رئیس جمهور وقت 
)بنی صدر( در مقابل تشکیل جهاد سازندگی و عدم همکاری نظام اداری و مالی دولت با 

جها سازندگی عملا اولین  مانع را در برابر اشاعه فرهنگ و مدیریت جهادی ایجاد کرد.
۲- احساس خطر سازمان های سنتی از حضور جهادی جهاد سازندگی و در نتیجه تقابل 

آنها با آن 
از آنجایی که وظایف سازمانها جهادی مانند جهاد سازندگی به طور عمده پر کردن خلاها 
و جبران عقب ماندگی در بخش هایی بوده که از قبل در ساختار اداری موجود کشور 
متولی مشخصی برای آن وظایف وجود داشته است، از این رو با شروع فعالیت سازمان 
های جهادی، دستگاه اداری مربوطه که فعالیتی موازی با فعالیت آن شروع می گردید 
موجودیت، اعتبار و جایگاه خود را ابتدا در معرض خطر می دید، از این نظر به طور طبیعی 

شروع به مخالفت و موضع گیری در مقابل سازمان جهادی می نمود.
۳- رسوخ بی اعتمادی در فرهنگ سازمانی جهادی

اعتماد، یکی از مهمترین ارکان و پایه های فرهنگ و مدیریت جهادی است و کاهش یا 
از بین رفتن این اعتماد نیز یکی از مهمترین آفت های فرهنگ و مدیریت جهادی است. 

۴- برون رفت سرمایه اصلی
مهمترین رکن و اساسی ترین سرمایه سازمان جهادی برخورداری از سرمایه انسانی 
جهادگر است. بدون این سرمایه اساسا سازمان و فرهنگ جهادی بی معناست. چنین 
سرمایه ای که بنا به تعریف باید ایثارگر ، مردمی، انعطاف پذیر، پویا، نوآور ، خلاق، خودباور، 
ارزشمند، ولایت محور و متخصص و متعهد باشد از بالاترین و مطلوب ترین شاخص های 

سرمایه انسانی برخوردار است.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم  خبرداد:

رشد 1٤ درصدی  ضریب اشغال تخت
 در بیمارستان امام رضا )ع(

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت:بیش از ۱۶ درصد رشد عملکرد خدمات 
درمانی به بیمه شدگان در بهار امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته اتفاق افتاده 

است.
دکتر داودعلیمحمدی ضمن تبریک فرا رسیدن هفته تامین اجتماعی)۱۹ لغایت ۲۵ تیرماه 
(  اظهارداشت: با توجه به محاسبه عملکرد مجموعه مدیریت درمان استان قم در ارائه 
خدمت درمانی به بیمه شدگان در مراکز ملکی ،شاهد رشد ۱۶ درصدی عملکرد  در بهار 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته هستیم.وی افزود:  بهار امسال بیش از ۵۰۲ هزار 
بار مراجعه به چهار مرکز درمانی ملکی تامین اجتماعی استان قم انجام شده است که از این 
تعداد بیش از۱۴۲ هزار بار ، بیمه شدگان به بیمارستان امام رضا )ع(  جهت دریافت خدمت 
کلینیکی وپاراکلینیکی ،مراجعه نموده اند.دکتر علیمحمدی با اشاره به اینکه خدمات درمانی 
تامین اجتماعی بیش از 7۰ درصد از طریق درمان غیر مستقیم ومراکز طرف قرارداد انجام 
می شود ،اظهار داشت :همکارانم در مراکز درمانی ملکی با تمام توان و ظرفیت موجود به 
بیمه شدگان خدمت ارائه می نمایند که امید واریم با فعال نمودن ظرفیت های باقی مانده  
بیمارستان امام رضا )ع( شاهد رشد بیشتری در خدمت به قشر مولد وتلاش گر جامعه 
باشیم.وی در ادامه افزود: در سه ماهه ابتدای امسال بیش از ۸۶۱ نوزاد در بیمارستان امام 
رضا )ع( متولد شده اند که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۸ درصد رشد داشته است.

دکتر علیمحمدی خاطر نشان کرد: در بهار امسال نزدیک به ۳ هزار خدمت بستری به 
بیماران در بیمارستان تامین اجتماعی انجام شده است که از این تعداد ۲ هزار ۲۰۱  بیمار 
،خدمت جراحی دریافت نموده اند.مدیر درمان استان قم خاطر نشان کرد:ضریب اشغال 
تخت بیمارستان ۱۲۰ تختخوابی تامین اجتماعی قم را در بهار امسال ۸۳ درصد اعلام نمود 

که نشان دهنده رشد ۱۴ درصدی در همین مدت نسبت به  سال گذشته است.

مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم  خبرداد:

احداث دوربرگردان بلوار تلاشگران قم
مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم از احداث دوربرگردان در مقابل بلوار 

تلاشگران کیلومتر چهار جاده قدیم قم - تهران خبر داد.
حسین شعبان زاده با اشاره به احداث دوربرگردان مقابل سازمان میادین اظهار کرد: این 
دوربرگردان کیلومتر چهار جاده قدیم قم - تهران مقابل شهرك صنوف واقع شده به همین 
دلیل می توان آن را دوربرگردان شهرك تلاشگران نامید.وی خاطرنشان کرد: ۱۲ میلیارد 
ریال برای احداث این دوربرگردان هزینه شده و در این پروژه جا به جایی زهکش، زیرسازی، 
آسفالت، خط کشی دوربرگردان، نصب گاردریل، تابلوی علایم و چراغ های هشداردهنده 
صورت گرفته است. مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم با اشاره به 
اهمیت احداث دوربرگردان مقابل سازمان میادین گفت: این دوربرگردان پیش از این وجود 
نداشت که برای دسترسی آسان به شهرك شکوهیه، سازمان میادین و شهرك صنوف اکنون 
تکمیل شده است.وی خاطرنشان کرد: از سال ۹۳ احداث این دوربرگردان بنا به دستور 
استاندار وقت پیگیری شده و اکنون آماده بهره برداری است.شعبان زاده عنوان کرد:  پیش 
از این دسترسی به این مکان ها به صورت غیر ایمن بود و افراد مجبور بودند مسیری به 
طول ۲۰ کیلومتر را طی کنند تا بخواهند به دسترسی مورد نیاز برسند، شعاع گردش و 
طراحی هندسی این دوربرگردان براساس خودروهای سنگین بوده است.وی با اشاره به 
فواید دیگر این دوربرگردان گفت:  یکی از رویکردها این بوده که مشاغل مزاحم شهری 
مانند آهن فروشان از سطح شهر جمع آوری شده و در شهرك صنوف مستقر شوند، بنابراین 

برای سهولت در رفت و آمد و راه اندازی شهرك صنوف این دوربرگردان ایجاد شده است.

شهردار منطقه ۶ قم گفت  خبرداد:

اجرای اصلاح هندسی تقاطع و شوارع سطح 
منطقه 6 قم

شهردار منطقه ۶ قم گفت: اصلاح هندسی تقاطع و شوارع سطح این منطقه با اعتباری 
بالغ بر یك میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال انجام شده است.

سید محمد موسوی منش با اشاره به جدول گذاری خیابان سلامت اظهار کرد: این پروژه با 
اعتباری بالغ بر ۹ میلیارد ریال انجام شده، بر اساس قرارداد باید دو ماهه تحویل می شد،  
که یك ماهه به بهره برداری رسید.وی خاطرنشان کرد: این پروژه نخستین پروژه شهرداری 
منطقه ۶ است، که در سال ۹۵ به بهره برداری رسیده است.شهردار منطقه ۶ قم با اشاره به 
اقدامات دیگر گفت:  نهر گذاری به طول ۳۰۰ متر از پل آیت الله کاشانی تا کوچه ۱۲ خیابان 
سلامت و همچنین تقاطع کارگر و خیابان شهید جمراسی به طول ۲۵۰ متر در حال تکمیل 
است.وی خاطرنشان کرد: اصلاح هندسی تقاطع و شوارع سطح منطقه با اعتباری بالغ بر یك 
میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال انجام شده است .موسوی منش با اشاره به انجام پروژه در خیابان 
نظامی گنجوی گفت: هزار و ۹۰۰ متر مکعب خاکبرداری و زیرسازی و بارریزی به حجم 
۲ هزار و ۶۰۰ متر مکعب، و ۵۰۰ تن آسفالت با اعتبار ۲ میلیارد ریال انجام شده است.وی 
یادآور شد: روکش آسفالت خیابان امام جواد و فرعی های آن با متراژ ۸ هزار متر مربع و اعتبار 
یك میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال انجام شده است.شهردار منطقه ۶ قم عنوان کرد: علمیات 

پیاده روسازی  و باغچه های خیابان توحید با اعتبار ۲ میلیارد ریال در حال انجام است. 

شهردار منطقه هشت قم اعلام کرد:

کاشت 10هکتار فضای سبز در پردیسان
شهردار منطقه هشت قم از کاشت ۱۰ هکتار فضای سبز در این منطقه خبر داد.

سیدعبدالله سلیمانی با بیان اینکه توسعه فضای سبز از جمله اولویت های شهرداری منطقه 
هشت می باشد گفت: کاشت ۱۰ هکتار فضای سبز جنگلی در محله ۶ مسکن مهر از جمله 
پروژه های فضای سبز در ۳ ماهه نخست سال جاری می باشد.وی در ادامه درخت های 
کاشته شده در سطح این منطقه را مورد توجه قرار داد و افزود : کاج، توت و اکالیپتوس از 
جمله درخت های کاشته شده در این پروژه فضای سبز می باشد.سلیمانی در ادامه مساحت 
کل فضای سبز منطقه را دو میلیون متر مربع عنوان کرد و اظهار داشت: این میزان شامل 
فضای سبز جنگلی و شهری می شود.شهردار منطقه هشت قم میزان سرانه فضای سبز 
منطقه را مورد توجه قرار داد و خاطر نشان کرد: میزان فضای سبز منطقه ۲۰متر مربع می 

باشد که درصدد هستیم با اجرای طرح های گوناگون این میزان را افزایش دهیم.

برای شاد بودن به خود فکر کنید و حسرت دیگران 
را نخورید. هیچگاه هم خود را با دیگران قیاس نکنید. 

 اگر شما هم می خواهید که شاد باشید اول باید این 
موضوع را درک کنید که شما می توانید و باید شاد 
باشید. برخی قانع شده اند که استحقاق شاد بودن را 
ندارند و باید تا آخر عمر با حس معیوب ناراحتی گذران 
کنند. حقیقت همان شادی است و شما می توانید این 

حقیقت را در ذات خود بیابید. 
در ادامه مطلب بر آنیم تا به چند راهکار ساده اما عملی 

برای شاد بودن اشاره کنیم.
* اول بفهمید که چه چیزی موجبات خوشحالی 
شما را فراهم می آورد. هر کس به صورت کاملًا مجزا و 
متفاوت به المان هایی نیاز دارد تا بتواند از طریق کسب 
آنها خوشحالی را لمس کند. نباید این نکته را از یاد برد 

که این نیازها در افراد گوناگون متفاوت است.
* برای رسیدن به اهدافی که فکر می کنید شما را شاد 
خواهند کرد، برنامه ریزی کنید. پس از برنامه ریزی دقیق 
انسجام فکری شما بیشتر و بالطبع خلق و خوی شما 
بهتر می شود. شما از اینکه به صورت کاملًا هدفمند به 
دنبال عناصر شادکننده زندگی تان می گردید، احساس 

خوبی خواهید داشت.
* خود را در حلقه انسان های شاد قرار دهید. اگر شما 
در میان افرادی محاصره شدید که به چیزی جز افکار 
منفی نمی اندیشند، آلوده شدن شما به آن طرز تفکر 
کار آسانی است.به یاد داشته باشید که شادی هم مسری 
است و شما می توانید این حس خوب را از اطرافیانتان 

کسب کنید.
* هنگامی که مشکلی برایتان پیش می آید سعی 
کنید با تأمل و صبر راه حلی منطقی برای آن بیابید. 
بدانید که زانوی غم بغل کردن مشکلات شما را دو 
چندان خواهد کرد. افرادی که به شادی ایمان دارند، به 
خوبی می دانند که پس از طی دوران گذار از مشکلات 

دوباره به همان حال خوب اولیه دست خواهند یافت.
* هر روز فقط چند دقیقه به این موضوع فکر کنید که 
چه چیزهایی شما را امروز شاد کردند. این چند دقیقه به 
مغز شما این فرصت را می دهد که مثبت فکر کردن را 

به عنوان یک عادت بپذیرد و شما به صورت خودکار پس 
از چند وقت احساس شادی خواهید کرد.

* سعی کنید در طول روز برای خودتان کارهای خوبی 
انجام دهید. پس از بازگشت از محل کار دوش بگیرید و 
اندکی استراحت کنید. این مهم موجبات آرامش روحی 

شما را فراهم می آورد.
* به دنبال موقعیت های شادکننده بگردید. اگر هم 
در مواقعی مجبور هستید که جدی و خشن رفتار کنید، 
هیچگاه اجازه ندهید که این حس در وجودتان نهادینه 

شود.
* همیشه در مورد سلامت جسمانی تان دقت لازم 

را داشته باشید. حتی ظاهر فیزیکی شما هم در شاد 
بودنتان مؤثر است. چاقی مفرط یا حتی نخوردن غذاهای 
دارای ارزش غذایی بالا خود به خود بر حال و خلق و 
خوی شما تأثیر می گذارد. به علاوه شما می توانید با 
ورزش کردن ترشح »آندروفین« را در بدنتان بالا ببرید 

که این مهم باعث می شود شما بیشتر شاد باشید.
* شما باید باور کنید که استحقاق شاد بودن را دارید. 
اشخاصی که خود را لایق شاد بودن نمی دانند نخواهند 
توانست هیچگاه شادی را تجربه کنند. هر روز با خود 

بگویید که من مستحق شادی هستم و باید شاد باشم.
* شادی را اولین اولویت زندگی تان کنید. اگر شادی 

در صدر فهرست خواسته های زندگی شما نباشد، دیگر 
خواسته ها جای آن را پر می کنند و اگر چیزی جز 
شادی در نوک پیکان اهداف زندگی تان باشد، مطمئن 
باشید که تلاش هایتان را برای شاد بودن کم اثر یا بی 

اثر خواهند کرد.
* وظایف محوله به خود را به گونه ای انجام دهید 
که همیشه از نحوه انجام آن ابراز رضایت کنید. رضایت 
شخصی از کارهای انجام شده موجب می شود تا فطرت 
انسان نیز شاد شود. پس می توان نتیجه گرفت که می 

شود با کار کردن درست نیز شاد بود.
* بازی کنید و برای خود سرگرمی بیابید. همه ما 

وظایف و مسئولیت هایی را در زندگی داریم، اما نباید 
اجازه دهیم که این مشغله ها شادی را از ما بگیرند.

* نقاط قوت خود را شناسایی کنید. به خود بگویید 
که شکست ها مقدمه پیروزی های بعدی خواهند بود. 
همواره به یاد نقاط قوت خود بیافتید و به نیمه پر لیوان 

بیاندیشید. این مهم موجب می شود تا شاد شوید.
* کنجکاو باشید. همیشه تلاش کنید که راه های شاد 
زندگی کردن را بیابید. همیشه به راه های جدیدی فکر 

کنید که شما را بیشتر شاد می کنند.
* از داشته های خود راضی و شکرگزار باشید. ممکن 
است فلانی چیزی داشته باشد که من از داشتن آن 
محرومم، اما من هم چیزی دارم که او آرزوی داشتن 

آن را دارد.
* خودتان را دوست داشته باشید و به خودتان عشق 
بورزید. بدانید که ما اول باید دوست داشته باشیم تا 
دوست داشته شویم. دوست داشتن دیگران و مورد لطف 
دیگران قرار گرفتن، شاه کلید خوشحالی و شادی است.

* انرژی و وقت خود را برای بنا کردن روابط پایدار و 
منطقی با اطرافیان بگذارید. افراد شاد زمان زیادی برای 
اصلاح و ترمیم روابط اجتماعی اشان می گذارند. افراد 
شاد از حمایت اطرافیان نیز برخوردار خواهند شد. افراد 

شاد سخاوتمندتر و دوستانه تر رفتار می کنند.
* به اجتماع بازگردید. بدانید که انزوا و تنهایی ره 
آوردی جز ناراحتی شما نخواهد داشت. به اطرافیانتان 

لبخند بزنید.
* افکار هرز را از ذهن خود دور بریزید. برای رسیدن 
به یک زندگی شاد باید ذهن خود را عادت دهید تا به 
صورت خودکار افکار منفی را دور بریزید و به جای آن 

امید و افکار مثبت را وارد کنید.
* خواب و استراحت کافی داشته باشید. خواب کافی 
باعث می شود که انرژی لازم و کافی برای فعالیت های 
روزمره خود داشته باشید. استفاده از برخی روش های 

مدیتیشن نیز توصیه می شود.
* آنچه را که می توانید کنترل کنید، کنترل کنید. 
هرگاه هم موضوعی از کنترل شما خارج بود، آن را 
بپذیرید. این باور خود باعث آرامش و شادی خواهد شد

آیا شما واقعاً شاد هستید؟ 
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رئیس پلیس راهور ناجا  خبرداد:

توقیف 13 هزار خودرو رانندگان پرخطر
 در تعطیلات 

رئیس پلیس راهور ناجا از برخورد با ۱۳ هزار راننده پرخطر در طول ۳ روز گذشته و 
تعطیلات عید فطر خبر داد و گفت: خودرو این متخلفان برابر قانون توقیف و به پارکینگ 
منتقل شده است.  سردار تقی مهری در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری  پلیس ضمن 
تقدیر از همکاری خوب رانندگان در خصوص توزیع بار بازگشت سفر خود، اظهار کرد : بار 
بازگشت در اکثر محورهای مواصلاتی عادی است اما در برخی محورها مانند چالوس، هراز، 
فیروزکوه و قزوین - رشت  بار ترافیکی نیمه سنگین است. وی با بیان این که مشکل خاصی 
در خصوص سوانح رانندگی در این چند روز نداشتیم، افزود: برابر دستور و تدابیر  فرمانده 
ناجا نیروهای کمکی نیز به پلیس راهور ملحق شدند تا ترافیک ایمنی را برای مسافران 
فراهم کنیم.رئیس پلیس راهور ناجا به برخورد پلیس با خودروهای متخلفان در این مدت 
اشاره و بیان کرد: طی ۳ روز گذشته ۱۳ هزار خودرو رانندگان پرخطر توقیف و ضمن اعمال 
قانون، به پارکینگ منتقل شدند که البته این میزان در مقایسه با ۱۸ میلیون خودرو بسیار 
ناچیز است.وی گفت: برابر آمارهای دریافتی ۹۹ درصد رانندگان در طول تعطیلات قوانین و 

مقررات رانندگی را رعایت کرده اند و تنها یک درصد از قوانین تخطی داشته اند.

فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان  خبرداد:

دستگیری عامل اختلاس 32 میلیاردی 
حین فرار از کشور 

فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان از دستگیری کارمند بانکی که ۳۲ میلیارد 
ریال اختلاس کرده بود با همکاری پلیس خراسان رضوی خبر داد.  سردارحسین رحیمی 
گفت: در پی دریافت گزارشی مبنی بر اینکه یکی از کارکنان یک بانک دولتی با سوء استفاده 
از موقعیت شغلی، اقدام به اختلاس میلیاردی کرده است، تیمی از ماموران مجرب پلیس 
آگاهی تشکیل و ضمن هماهنگی با مقام قضائی دستگیری متهم را در دستور کار قرار 
دادند. فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان افزود:کاراگاهان با انجام بررسی های 
میدانی محسوس و نامحسوس دریافتند که این فرد از سال ۱۳۸۲ به عنوان متصدی امور 
بانکی مشغول به کار بوده و در این مدت با سوء استفاده از موقعیت شغلی اش طی چندین 
مرحله مبلغ ۳۲ میلیارد ریال را به حساب های مختلف خود منتقل و بخش زیادی از آن را 
به دلار تبدیل کرده است. سردار رحیمی با بیان اینکه متهم پس از اطلاع از ورود پلیس به 
این پرونده از زاهدان متواری شده بود، خاطر نشان کرد: کارآگاهان پلیس آگاهی با اشراف 
اطلاعاتی و پیگیری های به عمل آمده موفق شدند مخفیگاه متهم را در مشهد شناسایی 
کنند. فرمانده انتظامی استان در خاتمه گفت: کار آگاهان پلیس استان در عملیاتی مشترک 
با پلیس خراسان رضوی موفق شدند متهم را به همراه مقادیر زیادی دلار حین فرار به خارج 

از کشور، در مشهد دستگیر کنند.

معاون مرکز فوریت های پزشکی استان قم :

ارابه مرگ نوجوان16ساله را به کام مرگ کشاند
 متاسفانه بر اثر برخورد یک دستگاه موتورسیکلت با مانع یک نفر جان خود را از دست 
داد. معاون مرکز فوریت های پزشکی استان قم در تشریح این تصادف گفت: دقایقی پیش 
در محور کهک به قم شاهد برخورد یک دستگاه موتورسیکلت با جدول کنار خیابان بودیم 
که این تصادف تلفات جانی به همراه داشت. مهدی فراهانی ابراز داشت: پس از این تصادف 
عوامل اورژانس ۱۱۵ قم در کمترین زمان ممکن خودشان را به محل حادثه رساندند تا 
بتوانند خدمات رسانی کنند.وی افزود: با وجود حضور به موقع عوامل اورژانس و تلاش های 
سرسختانه و نفس گیر عوامل اورژانس متاسفانه راکب موتورسیکلت که یک نوجوان ۱۶ 
ساله بود جان خود را از دست داد.معاون مرکز فوریت های پزشکی استان قم با بیان اینکه 
برای این تصادف دو دستگاه آمبولانس اعزام شد گفت: سرنشین این موتورسیکلت هم که 
نوجوان ۱۵ ساله بود به شدت مجروح شد که با حضور عوامل اورژانس ۱۱۵ قم به مراکز 
درمانی منتقل شدفراهانی به دیگر تصادف امروز یک دستگاه موتورسیکلت در کهک اشاره 
کرد و ابراز داشت: ظهر روز جمعه نیز بر اثر تصادف یک دستگاه موتورسیکلت در محور 
کهک یک آقای حدودا ۳۰ ساله به شدت مصدوم می شود که عوامل اورژانس ۱۱۵ قم به 
سرعت خود را به محل حادثه رساندند.وی افزود: پس از بررسی عوامل زمینی با توجه به 
وخامت حال مجروح درخواست بالگرد هوایی اورژانس ۱۱۵ قم می شود که این مصدوم نیز 

با بالگرد به مراکز درمانی قم منتقل  شد.

باند حرفه ای سرقت داخل خودرو با دهها فقره سرقت در 
سطح شهر تهران با تلاش مأموران پلیس آگاهی متلاشی 

شد.
به گزارش مهر، ۲۸ اردیبهشت ماه امسال ماموران گشت 
آشکار پلیس آگاهی تهران در اتوبان امام علی ) ع( با رفتارهای 
مرموز ۳ سرنشین یک مزدا ۳ روبرو شدند و با بررسی پلاک 

این خودرو پی بردند به تازگی سرقت شده است.
کارآگاهان به راننده مزدا ۳ دستور ایست دادند و با فرار 

خطرناک وی همراه با حرکات نمایشی روبرو شدند.
پس از یک تعقیب و گریز طولانی و بی اعتنایی راننده 
به شلیک چندین تیر هوایی سرانجام ماموران در خیابان 
شهید رجایی لاستیک خودروی مزدا ۳ را هدف قرار دادند که 

خودرو به گاردریل برخورد کرده و متوقف شد.
ماموران دیدند که هر سه سرنشین خودرو می خواهند با 
پای پیاده فرار کنند که توانستند یکی از آنها به نام "رضا . ح" 
را از ناحیه ران پا هدف گلوله قرار داده و دو همدست وی به 
نام های "فرزین . د" و "محمدرضا . س"را هم به دام اندازند .

رضا که خونریزی شدیدی داشت با اورژانس به بیمارستان 
انتقال یافت و با وجود اقدامات پزشکی خیلی زود تسلیم مرگ 

شد.
در شاخه دیگر ماموران در بازرسی از خودرو با اموال سرقتی 
زیادی روبرو شدند و با دستور دادیارشعبه سوم دادسرای 
ناحیه ۳۴ تهران ، تیمی از اداره بیستم پلیس آگاهی تهران 

وارد عمل شد تا رده از اقدامات باندی این تبهکاران بردارد.
در مرحله بازجویی ها "فرزین" اعتراف کرد که مزدا۳ را 
یک ساعت پیش از برخورد با گشت پلیس آگاهی ، از یکی 
از دزدان سابقه دار و حرفه ای در زمینه سرقت خودرو به نام 
"حسن . م"تحویل گرفته بودند و دو دوستش نیز برای تفریح 

همراه وی بوده اند. .
فرزین . د" با اقرار به همدستی با "حسن . م فاش کرد دیگر 
اموال سرقتی را با واسطه گری محمدرضا . س به رضا . ح که 

با گلوله پلیس کشته شده است فروخته بود.
بدین ترتیب تحقیقات گسترده ای در دستور کار تیم 
پلیسی قرار گرفت تا اینکه سه مالخر حرفه ای به نام های 
"سلیمان و حسن . ی" دو برادر و "جعفر . ص" دستگیرشدند 
و در بازرسی از انبار مخفی آنها در منطقه خلازیر مقدار زیادی 

اموال سرقتی به دست آمد.
هر ۳ مالخر اقرار کردند همه اموال را از "حسن . م" ۳۰ 
ساله که یکی از مجرمان سابقه دار و حرفه ای در زمینه 

سرقت خودرو است خریده اند.
با شناسایی حسن . م به عنوان یکی از دزدان اصلی و 
سرکرده گروه کارآگاهان موفق به شناسایی پاتوق "حسن . 

م" در منطقه خلازیر شدند .
همین کافی بود تا این محل تحت مراقبت نامحسوس 

پلیسی قرار گیرد و سرانجام کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که 
"حسن . م" به همراه سه نوچه اش با محموله ای از اموال 
سرقتی به منطقه خلازیر رفته است با اجرای طرح مهار ، 
"حسن . م" به همراه مسعود ۴7 ساله ، اسماعیل ۳۵ ساله و 
یک زن ۲۵ ساله با نام رها پس از تیراندازی پلیس دستگیر 
شد و این در حالی بود که آنها با دو خودروی پراید و کلی 
اموال سرقتی به پاتئقشان رفته بودند تا آنها را به فروش 
برسانند. حسن خیلی زود اعتراف کرد از خودروهای سواری 
بویژه پژو ۲۰۶ در مناطق شرق و شمال شرق تهران سرقت 
می کردند . وی در خصوص شیوه و شگرد سرقت ها نیز گفت 
پس از تاریکی هوا برای عادی نشان دادن اوضاع ، رها با حضور 
در محل سرقت ها به عنوان زاغ زن حضور داشته ودر این 
زمان سایر اعضای گروه با استفاده از تاریکی هوا اقدام به انجام 
سرقت های خود کرده و پس از آن با خودروهای سرقتی از 
محل متواری می شدند "حسن . م" در ادامه به خودروهای 
پراید ، هیوندا ، مزدا ۳ و پژو ۲۰۶ اقرار کرد که با خواهر 
زاده ۲۵ ساله اش به نام "محسن . این سرقت ها را انجام 

داده است .
"حسن . م" در خصوص شیوه و شگرد سرقت خودروها 
نیز به کارآگاهان عنوان داشت : "هر بار که تصمیم به تغییر 
خودروها می گرفتیم ، من به همراه محسن با یک خودروی 
سرقتی که چندین روز از آنها به همراه سایر اعضای گروه 
- برای انجام سرقت های داخل خودرو استفاده شده بود 
اقدام به پرسه زنی و چرخیدن در کوچه و خیابان های 

خلوت می کردیم ؛ زمانیکه یک خودروی تک سرنشین را در 
حال بیرون آمدن از داخل پارکینگ مجتمع های مسکونی 
مشاهده می کردیم ، به آنها نزدیک شده و در یک با استفاده 
از غفلت راننده بویژه در زمان پیاد ه شدن از خودرو جهت 
بستن در پارکینگ اقدام به سرقت خودروی جدید می کردیم 

و خودروی قبلی را در همان محل سرقت رها می کردیم " .
با اعتراف "حسن . م" به سرقت های زنجیره ای بویژه 
در تجریش ، سیدخندان ، دربند ، سهروردی ، نواب و ... 
دستگیری خواهرزاده اش نیزدر دستور کار قرار گرفت اما در 
تحقیقات پلیسی مشخص شد که "محسن . الف" با اطلاع 

از دستگیری دایی اش ، از مخفیگاهش متواری شده است .
سرانجام با اقدامات پلیسی مخفیگاه "محسن . الف" در 
منطقه پاکدشت شناسایی و کارآگاهان آنجا را محاصره کردند 
اما "محسن . الف" با اطلاع از حضور کارآگاهان در محل 
اقدام به فرار از طریق پشت بام کردو کارآگاهان با هدف قرار 
دادن پای او این دزد را به دام انداختند. همزمان با دستگیری 
"محسن . الف" و در بازرسی از مخفیگاهش ، یک پرشیای 
سرقتی و همچنین چند ین لپ تاپ به همراه مقادیر زیادی 
از لوازم سرقتی خودرو به دست آمد. سرهنگ کارآگاه صفدر 
جانپرور ، معاون مبارزه با سرقت وسایط نقلیه پلیس آگاهی 
تهران با اعلام این خبر گفت: با توجا به شگرد دزدان دادیار 
تا  است  باند شده  اعضای  تصاویر  انتشار  پرونده خواستار 
کسانیکه در دام آنها افتاده اند به اداره بیستم پلیس آگاهی 

تهران در خیابان وحدت اسلامی مراجعه کنند ".

 رئیس پلیس آگاهی استان از کشف ابزارآلات خارجی قاچاق به ارزش ۵۰۰ میلیون ریال در استان خبر داد. 
 سرهنگ احمد کرمی  در تشریح این خبر اظهار داشت: در راستای طرح تشدید مقابله با قاچاق کالا و ارز، 
ماموران حین کنترل خودروهای عبوری در عوارضی "سلفچگان" به یک دستگاه کامیون که حامل ابزار آلات 
بود، مظنون و بلافاصله کامیون مذکور را متوقف و مورد بازرسی قرار دادند. وی افزود: با توجه به اینکه راننده هیچ 
گونه مدارک مثبته گمرکی به همراه نداشته با هماهنگی مقام قضایی کامیون موصوف توقیف شد. رئیس پلیس 
آگاهی استان ادامه داد: در تحقیقات بعمل آمده مشخص شد راننده ابزار آلات را از یکی از استان مرکزی استان به 
مقصد تهران بارگیری کرده که در این رابطه پرونده تشکیل و جهت ارزش گذاری به گمرک استان ارسال که به 
علت عدم ارائه مدارک مثبته گمرکی از سوی متهم، قاچاق بودن ابزار آلات مشخص شد. سرهنگ کرمی ارزش 
کالاهای موصوف را ۵۰۰ میلیون ریال اعلام کرد که در این خصوص متهم جهت سیر مراحل قانونی به اداره 

تعزیرات حکومتی قم اعزام شد. 

انهدام باند حرفه ای سرقت داخل خودرو در تهران

رئیس پلیس آگاهی استان قم:

بار ابزارآلات قاچاق به مقصد نرسید

اگر جز افرادی هستید که گوشی موبایل همیشه در دستتان است، 
حتما این مطلب را بخوانید و مطالعه آنرا به دیگران توصیه کنید. 

این روزها استفاده از تلفن همراه گسترش زیادی یافته است غافل 
از اینکه که همین استفاده مداوم و روز افزون ممکن است سلامتی 

کار بران را در آینده با خطر مواجه کند. 
موبایل می تواند به طور بالقوه بر سلامت مغز و بدن تاثیر بگذارد، 
اما مهم زمان صحبت کردن است هر چه این زمان طولانی تر باشد 

عوارض آن نیز بیشتر خواهد بود. 
مشكلات پوستی: 

امواج موبایل آنقدر قوی نیستند که در پوست نفوذ کند اما در 
افرادی که مدام در حال صحبت کردن هستند گاهی باعث آزاد شدن 
هیستامین در پوست و تنگ شدن عروق آن می شود علاوه بر این 
استفاده مداوم از موبایل چشم ها را خسته می کند بنا براین بهتر است 
هر چند دقیقه یك بار چشم های خو د را ببندید و بچرخانید تا اشك 
چشم به همه جای آن منتقل شود همچنین موبایل به دلیل این که 
به آب دهان، اشك چشم و و ترشحات پوست آلوده می شود می تواند 
باعث انتقال بیماری های واگیر دار مثل زرد زخم، تبخال، زگیل و... 

از فردی به فرد دیگر شود. 
پس بهتر است هر چند وقت یك بار گوشی خود را ضد عفونی 

کنید . 

چشم های خسته: 
یکی از شایع ترین مشکلات استفاده از موبایل کم شدن اشك چشم 
و خستگی چشم است بنابراین توصیه می شود موقع کار با این وسیله 

مرتب پلك بزنید و به اندازه کافی آب بنوشید. 
را  دقایقی  باشد. حتما  نباید طولانی مدت  این وسیله  با  کار 
استراحت کنید. بهترین فاصله بین چشم و مانیتور موبایل و لپ تاپ 

۴۵ تا ۵۰ سانتیمتر است. 
ناباروری در مردان: 

تاثیر موبایل روی قدرت باروری هنوز به طور علمی به اثبات نرسیده 
است و در حد فرضیه است اما لپ تاپ به دلیل گرمایی که ایجاد 
می کند، اگر روی پا قرار بگیرد ممکن است به باروری آسیب بزند. 
همانطور که گرمای نانوایی برای کسانی که در آنجا کار می کننند، 

بیشتر دچار این مشکل می شوند. 
ناباروری در زنان 

استفاده از موبایل به طور غیر مستقیم می تواند بر روی باروری 
تاثیر بگذارد به عبارت دیگر چون اضطراب و استرس را زیاد و فکر 
را مشغول می کند به طور غیر مستقیم روی باروری اثر می گذارد. 
در واقع کسانی که برنامه کاری فشرده دارند و مدام با موبایل حرف 
می زنند چون عصبی می شوند، محور مغزی و هورمونی شان تحت 
تاثیر قرار می گیرد. خانم های باردار نیز بهتر است کمتر از موبایل 

استفاده کنند در واقع هرچه استرس های محیطی کمتر باشد بهتر 
است. 

مشكلات مغزی: 
موبایل می تواند به طور بالقوه بر سلامت مغز و بدن تاثیر بگذارد 
اما مهم زمان صحبت کردن است هر چه این زمان طولانی تر باشد 
عوارض آن نیز بیشتر خواهد بود. بهتر است زمانی که از موبایل 
استفاده نمی کنید آن را کنار خود نگذارید و در جیب خود قرار ندهید 

و به دور گردنتان نیز نیاندازید. 
عوارض موبایل در حالت خاموش کمتر است و اگر باتری آن در 
آورده شود تقریباً بی عارضه می شود قرار دادن موبایل کنار بالش 

هنگام خواب عوارض زیادی دارد. 
سردرد های مزمن: 

تاثیر امواج موبایل روی بدن هنوز از نظر علمی صد در صد ثابت 
نشده است، اما بعضی گزارش ها اعلام کرده اند میزان سردرد و عدم 
تمرکز در کسانی که بیش از حد از موبایل استفاده می کنند بیشتر 
است. بنابراین توصیه می شود تا جایی که می توانید موبایل را از بدن 

خود دور نگه دارید و برای ساعاتی از روز آنرا خاموش کنید. 
کیست های کاذب: 

در ررابطه با تاثیر امواج موبایل بر روی پوست مطالعه نشده است. 
تنها چیزی که راجع به آن صحبت شده کیست های کاذب هستند 

که ممکن است به علت استفاده از هدفون در ناحیه گوش خارجی 
ایجاد شوند. علاوه بر این سطح موبایل می توانند منبع آلودگی باشد 
برای مثال کسانی که در بیمارستانها کار می کنند و با بیماران مختلف 
در تماس هستند در خطر ابتلا به بیماری های مختلف قرار دارند 
بنابر این با توجه به شغلی که دارید توصیه می شود به صورت دوره ای 

سطح گوشی خود را با پنبه و الکل ضد عفونی کنید. 
بی خوابی: 

نور تلفن همراه و سایر وسائل الکترونیکی مثل کامپیوتر، تبلت و 
تلویزیون های تخت می تواند به آسیب دراز مدت چشم منجر شود 
وقتی به صفحه تلفن همراه هوشمند نگاه می کنید، نوری که به چشم 

تان می تابد آبی بنفش است. 
نور آبی بنفش به طور بالقوه خطر ناك و برای پشت چشم به 
اصطلاح سمی است، بنابراین در یك دوره طولانی می تواند به چشم 
تان آسیب برساند. آزمایش ها نشان داده اند قرار گرفتن در معرض 

این نوع نور اگر زیاد باشد خطر نابینائی را بالا می برد. 
هر چند نور آبی برای تنظیم بیو لوژیکی بدن لازم است، اما تصور 
می شود که نور آبی بنفش می تواند نظم خواب را بر هم بزند و روی 
حالت های روحی اثر بگذارد.  شواهد قوی آزمایشگاهی نشان می دهد 
در واقع ترکیبی از پلك نزدن و نزدیك نگه داشتن تلفن به چشم است 

که به بینائی فشار می آورد. 

همراه خطرناك من! 

حجت الاسلام  
سید حسین موجانی *






